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По предложение на БсП 
всички небитови потреби-
тели ще получават компен-
сиране на тока за цени от 
над 200 лв. за мегаватчас 
вместо досегашните 250 
лв., решиха депутатите. те 
възложиха на Министер-
ския съвет да приеме про-
грама за предоставяне на 
помощта. 

Решението беше гласу-
вано за втори път, след като 

се оказа, че част от тексто-
вете, които бяха одобрени 
в началото на ноември, не 
са работещи. тогава проек-
тът на ГеРБ предвиждаше 
компенсациите да бъдат за 
цената на тока над 250 лв. 
на мегаватчас. на заседани-
ето на енергийната комисия 
прагът бе свален на 200 лв. 

Предложението на БсП 
поправи предишното ре-
шение, според което 100% 

компенсации имаха право 
да получават фирми, които 
са инвестирали в енергий-
на ефективност или имат 
собствени веи централи. 
За останалите компенсаци-
ите бяха в размер 80%.

“За нас от БсП компен-
сациите са важни, защото 
идват в студените месеци и 
голяма част от общините се 
опасяват от дървени вакан-
ции. Местната власт е при-

теснена от високите цени 
на ел. енергията. сега вече 
яслите, детските градини 
и училищата наистина да 
бъдат спокойни”, поясни 
Драгомир стойнев. той оп-
редели подпомагането на 
бизнеса за високите цени 
на електроенергия като до-
бра мярка, която трябва да 
се продължи.

Маските 
падат

Подготвяме се да сечем евромонети

Компенсират 
еднакво всички
заради скъпия ток
Яслите,детскитеградинииучилищатавеченесазаплашени
отдървениваканции,заявиДрагомирСтойнев
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България и Еврокомисията подписаха Меморандум за разбирател-
ство. Той ще позволи на страната ни да сече монети в евро, когато се 
присъедини към еврозоната.

етков и василев не са плод на до-
верие, а внимателно премислен план 
на Радев.

Президентът Радев се оплака, че се 
излъгал и повярвал на кирил и Асен. 
Познавам Радев. той не е от довер-
чивите. Петков и василев не са плод 
на доверие, а внимателно премислен 
план. Просто този план се провали и 
президентът бърза да се спаси от по-
следиците.

Радев създаде “Продължаваме 
промяната” с три задачи:

1. Да бъдат новото, което да ог-
лави протестите и на тяхната вълна 
да свали ГЕРБ.

2. Да разбият БСП като алтерна-
тива на ГЕРБ.

3. Да ги инсталира в правителство 
и чрез тях да управлява страната, за-
щото президентската институция 
му е тясна и не му дава реална власт.

Планът успя в първите две точки 
и се провали в третата, когато кирил 
и Асен отказаха да му козируват и из-
пълняват. тогава Радев свали прави-
телството.

изказването му за шарлатаните, 
които го подвели, е много трогателно 
за наивници. и е много важно само-
признание, че президентът се зани-
мава с партийно инженерство. А това 
вече повдига други много важни кон-
ституционни въпроси.

П

Корнелия НИНОВА

Стр. 16

снимКабта

Бразилия - 
Хърватия 
на 1/4-финал 
на мондиала

Над 150 издателства представят продукцията си на Софийския международен панаир на книгата, който бе 
открит вчера в Националния дворец на културата. Неговото 49-о издание е посветено на кауза “Грамотност”. 
Всеки ден до 11 декември там ще има премиери на книги, срещи с български и чуждестранни писатели

Стр. 2

200 еКиПа 
Полицаи и 270 
Камери на Пътя 
за 8 деКември

летище 
Край КурсК
ударено 
от Киев

отХвърлиХа 
заБраната 
рафинерията ни 
да изнася горива

ВкадъР

антоний тодоров:
еКсПертно Правителство 
или ПриКриване 
на БезоБразието?
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СнимкаБТа

Регионалната библиотека "Димитър Талев" в Благоевград отбеляза 80 години от рождението 
на Стефан Данаилов. Катя Недева от отдел "Изкуство"  разказа пред студенти и гости 
интересни факти от живота и творчеството на артиста. Бяха прожектирани откъси  
от интервю на Стефан Данаилов, както и част от филма "Дами канят"

депутатите приеха проект 
на решение за възлагане на 
министерския съвет да прие-

ме програма за предоставяне 
на компенсации на небитови-

те крайни клиенти на електро-

енергия. Проектът е внесен от 
депутата от “БсП за Бълга-

рия” драгомир стойнев. Той 
получи подкрепата със 164 
гласа “за”, един “против” и 
4 “въздържал се”. с проме-

ните бизнесът ще получава 
компенсиране за цени над 200 
лв. за мегаватчас вместо досе-

гашните 250 лв.
Решението се гласува за 

втори път, след като се оказа, 
че част от текстовете, които 
бяха одобрени неотдавна, не 
са работещи. Първоначално 
проектът на ГеРБ предвиж-

даше компенсациите да бъдат 
за цената на тока над 250 лв. 
на мегаватчас. На заседанието 
на енергийната комисия пра-

гът бе свален на 200 лв. При 
гласуването на решението в 
пленарната зала по предложе-

ние на “демократична Бълга-

рия” бе предложено прагът да 
зависи от инвестициите във 
веИ. Той получи подкрепа и 
се прие, че таванът на прак-

тика на цената на тока е 200 
лв. само за фирмите, които 
инвестират в енергийна ефек-

тивност и веИ за собствено 
ползване. в противен случай 
таванът за тях остава 250 лева. 
За веИ инвестициите се иска 
те да покриват поне 20% от 
собственото потребление, а за 
тези в енергийна ефективност 
- да водят до поне 10% нама-

лено потребление за година. И 
в двата случая се изисква до-

казателство с документи.
впоследствие обаче се ока-

за, че условията са неизпъл-

ними, и се наложи решението 

да бъде ревизирано първо в 
комисията, а вчера и в пленар-

ната зала. след гласуването 
помощта за всички бизнеси, 
независимо от размера им, ще 
е с разликата между базовата 
цена от 200 лв. на мегаватчас 
и средната за месеца.   

От министерството на 
енергетиката са алармирали 
със свое писмо, че може да 
се блокират всички помощи, 
обясни стойнев. Проблемът 
става сериозен, докато не по-

лучим и разрешение от ек, ко-

ето може да отнеме между 4 и 
6 месеца, подчерта той. 

“За нас от БсП компенса-

циите са важни, защото идват 
студените месеци и голяма 
част от общините говорят и 
за дървени ваканции. мест-

ната власт е притеснена от 
високите цени на ел. енерги-

ята. сега вече яслите, детски-

те градини и училищата на-

истина да бъдат спокойни”, 
поясни драгомир стойнев в 
защита на внесения проект 
на решение. Той определи 
подпомагането на бизнеса за 
високите цени на електрое-

нергия като добра мярка, ко-

ято трябва да се продължи.

ПоПредложениенаБСП:

Подпомагат еднакво бизнеса
с 200 лв. заради скъпия ток
Яслите,детскитеградинииучилищатавеченесазаплашени
отдървениваканции,заявидрагомирСтойнев

От много райони в страната се 
съобщава за недостиг на аптеки, а 
в други са съсредоточени много по-

вече от необходимото. една аптека 
трябва да обслужва 3230 души. във 
варна действащите аптеки са 159, 
а според заложената формула ми-

нимумът трябва да е 106. в община 
Аврен има 1 аптека, а са необходи-

ми 4, в община Аксаково са 3 при 
необходими 10, в община Белослав 
също са 3 при необходими минимум 
5, в община Провадия са 5, а трябва 
да са поне 10.

Подобна е ситуацията и в други 
райони на страната. в област сливен 
няма нито една денонощна аптека, 
при условие, че трябва да са поне 4, 
а общо в четирите общини трябва да 
са с 28 повече от работещите в мо-

мента. в областта има недостиг на 
магистър-фармацевти - само 89, а са 
нужни със 133 повече, и на помощ-

ник-фармацевти.
в три от 11 общини от област 

монтана няма нито една аптека, а 
при необходими за региона 57 рабо-

тят 37. Без аптека са общините Геор-

ги дамяново, Якимово и медковец, 
а в областния град няма денонощна. 
единствената денонощна аптека 
в региона е в Лом. към момента в 
областта работят 71 магистър-фар-

мацевти при необходими 148. сред-

ната възраст на квалифицираните 
специалисти е над 60 г.

На територията на област кюс-

тендил функционират 45 аптеки при 
необходими поне 55. Най-много - по 
19 аптеки, имат общините кюстен-

дил и дупница, по две са в общините 
Бобов дол и сапарева баня, а в Бобо-

шево, Рила и кочериново - по една. 
в общините Трякляно и Невестино 
няма аптека, а в цялата област има 
само една денонощна аптека.

За остър недостиг на аптеки в 
селата съобщават и от Русенска 
област. в една от общините няма 
нито една, а в други три са под ми-

нимума. в Русе са съсредоточени 
80% от аптеките в областта. За це-

лия регион не достигат над 40 ма-

гистър-фармацевти. 

Над 200 екипа полицаи и 270 камери ще следят за реда по време 
на студентския празник, обявиха от “Пътна полиция”. Обект на про-

верки няма да бъдат само студентите, а всички шофьори”, обяви ма-

рия Ботева от мвР. Тя призова всички студенти, които ще пътуват за 
празника, да тръгват с добре подготвени за зимния сезон автомоби-

ли, да шофират съобразно правилата за движение и метеорологични-

те условия, да не сядат зад волана след употреба на алкохол, както и 
да проявяват толерантност на пътя. 

Oсновният акцент е пътната безопасност, заяви зам.-директорът 
на ГдНП Борислав муеров. Той допълни, че ще бъде извършена про-

верка на водачите на превозните средства за алкохол и наркотици.
Проверки ще има в софия и природния парк “витоша”, а полици-

ята е провела организационни срещи с местната власт из страната, за 
да се сдобие с информация за провеждането на празника в хотелите, 
къщите за гости и вилите.

Главен инспектор красимира стоядинова от “Охранителна поли-

ция” уточни, че засилени проверки ще има в централната градска част, 
в столичния студентски град, както и в хижите в район витоша, като 
проверките ще продължат и до края на новогодишните празници.

Аптеки не достигат в някои 
общини, в други са в повече

200 екипа полицаи  
и 270 камери ще следят  
за реда на 8 декември

  �
Аида Ованес

максималният осигури-

телен доход от 1 януари 2023 
г. да стане 4200 лв., предлага 
БсП между първо и второ 
четене на т.нар. удължителен 
Закон за държавния бюджет. 
Това увеличение е напълно 
логично, тъй като, ако ми-

нималната заплата стане 850 
лв., ще се увеличи и мини-

малният доход, върху който 
ще се осигуряват хората с 
най-ниско възнаграждение 
в страната. От синдикатите 
настояваха за 4250 лв. макси-

мален осигурителен доход, 
припомни за дУмА предсе-

дателят на социалната коми-

сия в Нс Георги Гьоков.
до 31 декември 2022 г. 

министерският съвет да оп-

редели минимална за стра-

ната заплата, която да не е 

по-малка от 50% от средната 
брутна заплата за предходни-

те 12 месеца.
Предлага се минимал-

ната заплата за държавни 
служители да стане поне 850 
лв. Толкова да стане и май-

чинството до 2 г., както и 
обезщетението, което ще се 
плаща на баща за отглеждане 
на дете до 8 г.

друго предложение на 
левицата е доходите от труд 
на младите до 26 г. да не се 
облагат. Предлага се да са не-

облагаеми и доходите на ра-

ботещите на трудов договор, 
ако са под линията за бедност 
за догодина - 504 лв.

между първо и второ че-

тене на проектозакона БсП 
предлага и приетото в соци-

алната комисия предложе-

ние - еднократна помощ в на-

чалото на учебната година да 
получават и учениците от II, 
III и IV клас. сега помощ от 

300 лв. получават само пър-

вокласниците и осмокласни-

ците, ако са имали до 5 неиз-
винени отсъствия месечно. 
социалистите предлагат и 
безплатни учебници, учебни 
комплекти и познавателни 
книжки за всички ученици 
от I до ХII клас.

Индивидуалният коефи-

циент на пенсионерите, из-

лезли в пенсия до 24 декем-

ври 2021 г., да стане 1,35 и с 
него те да бъдат преизчис-

лени, предлагат от БсП. в 
момента хората, пенсиони-

рали се в различни години, 
имат различни индивидуал-

ни коефициенти. Пенсиите 
за трудова дейност, отпус-

нати до 31 декември 2020 
г., да се преизчислят от 1 
юли догодина, като инди-

видуалният коефициент се 
умножи по средномесечния 
осигурителен доход за 2021 
г., искат от БсП.

Максималният осигурителен доход
да стане 4200 лева, предлага БСП
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Можетедасеабониратев:
„Българскипощи“АД
до15декември2022г.,
„Добипрес“ЕООД
до28декември2022г.,
вредакциятанавестника
до20декември2022г.

12месеца-204лв.

6месеца-102лв.

3месеца-51лв.

1месец-18лв.

Заповечеинформация:тел.:029705203и029705216

Каталоженномер:6

районният съвет на 
бсП в “изгрев” прие ре-

шение за изключване на 
районния кмет д-р делян 
георгиев от бсП. според 
организацията той е на-

рушил десет разпоредби 
на Устава на бсП. “кме-

тът упражнява чудовищ-

на политическа репресия 
върху членовете на бсП 
в районната администра-

ция - уволнението им по 
политически причини 
само, че са членове на 
партията, невиждано из-

вращение нито по време-

то на сдс, нито по вре-

мето на герб”, се казва 
в становище на социа-

листите. според тях ге-

оргиев упражнява едно-

лична власт и не допуска 
бсП в управлението на 
района, въпреки спече-

лените от партията кмет-

ски избори през 2019 г. 

друго негово провине-

ние е пълната липса на 
уставна отчетност пред 
районната конференция 
на бсП вече три годи-

ни. георгиев не запла-

щал членския си внос в 
размерите и по начина, 
определени от Нс на 
бсП, и неправомерно е 
начислявал и изисквал 
за заплащане на местни 
данъци и такси в размер 
над 13 000 лева за полз-

ване клубовете в района 
от бсП. делян геориев 
е отнел и ползването на 
един партиен клуб от ра-

йонната организация.
в становището се каз-

ва още, че кметът на ра-

йона участва с издаване 
на документи в продаж-

бата от областния упра-

вител на софия на имот 
на бул. “драган Цанков” 
25а за 308 340 лв., което 

е повече от 100 000 лв. 
под оценката на наетия 
от НкЖи оценител. ре-

алната цена на имота е 
3,5 млн. лв.

кметът на район “из-

грев” е сключил граж-

дански договор с начал-

ника на финансовия си 
отдел, който е държавен 
служител и няма право 
на това, за допълнител-

ни 550 лв. на месец за 
сметка на общинския 
бюджет. Предметът на 
този граждански договор 
е това, което началникът 
изпълнява по длъжност-

ната си характеристика. 
Това е явен конфликт на 
интереси и за двамата, а 
общинските пари, които 
той плаща, вероятно са 
спестените от уволнени-

те членове на бсП, кате-

горични са от районния 
съвет.

категорично няма да под-

крепим правителство с пър-

вия мандат на герб-сдс и с 
кандидат за министър-предсе-

дател проф. Николай габров-

ски. Това заяви вчера лидерът 
на бсП корнелия Нинова на 
брифинг в кулоарите на пар-

ламента. ако ни поканят на 
среща, ще отидем, за да им го 
заявим в очите, уточни тя. 

Нинова коментира думите 
на лидера на герб бойко бо-

рисов, че ще помоли депута-

тите на партията да подкрепят 
ветото на промените на приет-

ия през миналата седмица из-

борен кодекс, ако президентът 
румен радев наложи забрана 
върху закона или върху някои 
от текстовете.

“бойко борисов сутрин 
казва едно, на обяд друго, а 
вечер трето. Ще гласуваме за 
промените в изборния кодекс 
такива, каквито ги приехме”, 
отсече Нинова.

“Не сме обсъждали вариант 
за тайно гласуване на кабинет, 
но не ми изглежда нормално. 
в критичен момент за страна-

та е хубаво тази позиция да се 
изразява публично”, подчерта 
тя по повод изявление на де-

путата бранимир балачев от 
герб, който преди дни заяви, 
че партията му най-вероятно 
ще предложи тайно гласува-

не на проектокабинета в пле-

нарната зала. Той уточни, че 
една от причините за това е, че 
всички парламентарни група 
са на мнение, че страната има 
нужда от правителство. 

На въпрос дали бсП ще 
подкрепи “Продължаваме про-

мяната” за кабинет на малцин-

ството при връчване на втория 
мандат Нинова коментира, че 
й е трудно да следи мислите 
на някои колеги от другите 
партии. “Първо щяха да вна-

сят правителство, сега няма 
да внасят. Нека се определят 
какво ще правят, да го заявят 
и тогава ще говорим. Не може 
всеки ден някой да си променя 
мнението и ние да тичаме след 
него и да го коментираме. Пър-

вия мандат не го подкрепяме, 
вторият е на “Продължаваме 
промяната”, третия ще изча-

каме, за да видим на кого ще 
бъде, и когато фактите станат 
факти, ще коментираме. всич-

ко друго е гадаене и загуба на 
политическо време”, поясни 
Нинова.

На този етап изглежда мал-

ко вероятно “Продължаваме 
промяната” да предложи каби-

нет на малцинството с втория 
мандат, заяви пред журналисти 
съпредседателят на партията 
кирил Петков. Ние няма как 

да подкрепим правителство на 
герб, знаейки, че г-н борисов 
стои и дебне всяка минута за 
всяко действие на хората от 
“Продължаваме промяната”, 
уточни той.

ако има шанс за съставяне 
на правителство в рамките на 
48-я парламент, то той е с вто-

рия мандат, коментира в куло-

арите съпредседателят на “де-

мократична българия” Христо 
иванов. Нашата парламентар-

на група е отворена за разгово-

ри, но колкото и респектираща 
да е кандидатурата на проф. 
гарбровски за премиер, каби-

нет с мандат на герб няма как 
да бъде подкрепен от дясната 
коалиция, поясни той.  

бСП в „Изгрев” изключи  
от партията районния кмет  
Делян Георгиев

Корнелиянинова:

няма да подкрепим кабинет
с мандата на ГеРб
Щегласувамезапромените
визборниякодекстакива,каквито
гиприехме,независимоответото
напрезидента,заявилидерътнаБСП

  �
Юлия КУЛИНСКА
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Деси ВЕЛЕВА

Общинските съветници от БсП в 
софия обмислят да поискат намаляване 
на такса смет на столичани. Решение-

то ще се вземе след като социалистите 
получат информация от кметството за 
изпълнението на план-сметката за чис-

тота за миналата година. По първона-

чални данни то е 98 на сто, докато през 
предходните години едва достигаше 90 

на сто. За първото деветмесечие на тази 
година изпълнението обаче е едва 67% 
и заради това има възможност да се на-

мали такса смет, смята Иван Таков, ли-

дер на столичните социалисти и пред-

седател на групата на БсП в столичния 
общински съвет.  

По време на първото обсъждане на 
бюджета за чистотата за следващата 
година в комисията по финанси Таков 
припомни, че БсП пет години поред 
настоява за намаляване на такса смет 
с около 10%, тъй като общината про-

дължава да харчи за чистота по-малко, 
отколкото събира от столичани. между 
2014 и 2020 г. например в общинската 
хазна са влезли 197 млн. лева повече, 
отколкото са разходвани. Това са пари 
от такса смет, които трябва да се из-

ползват само по предназначение - тоест 
за дейности по чистотата. Парите обаче 
отиват за други дейности, категоричен 
бе Иван Таков. 

22,51 млн. лв. повече за чистене в со-

фия през 2023 г. предвижда столичната 
община в план-сметката по това перо. 

Така тя възлиза на 260,2 млн. лв. Разхо-

дите за събиране на битови отпадъци се 
предвижда да бъдат 78 млн. лв. или с 3,8 
млн. лв. повече спрямо тази година. За 
поддържане на чистота в териториите за 
обществено ползване ще се отделят 101,5 
млн. лв. От общината обещават да измият 
повече улици и булеварди с площ от 453 
000 дка. 10,3 млн. лв. ще бъдат предоставе-

ни на кметовете на райони за почистване 
и косене на междублокови пространства. 
74,7 млн. лв. са предвидени за поддър-

жане на инсталациите за третиране и ре-

циклиране на битовите отпадъци, както и 
за проучване, изграждане, експлоатация и 
закриване на депата за битови отпадъци, 
където изпълнението досега е най-слабо.

Планинската спасителна служба (Псс) има капа-

цитет да окаже всякаква помощ, разполага със съоръ-

жения и кадри, които могат да участват в спасяване 
по въздух с медицински хеликоптери, увери директо-

рът на Псс към БЧк емил Нешев. Такива хеликоп-

тери все още няма, липсва и система за спасяване по 
въздух. През т.г. в съвместна с армията акция е ока-

зана помощ с хеликоптер, а пострадалият бил спасен 
заради бързия транспорт. 

в Псс има близо 500 доброволци и 47 щатни спа-

сители, като всички те са добре подготвени за оказва-

не на помощ в планината, увери Нешев.
От 1 януари до 5 декември 2022 г. планинските 

спасители са оказали помощ на 2185 пострадали в 
планините, помощ на ски писта са получили 1997 
души. От всички пострадали 154 са предадени живи 
на екипите от спешна помощ, 11 са загинали, а два-

ма са в неизвестност. За 11 месеца по 36 спасителни 
акции е имало в Пирин, в стара планина и в Рила, 
във витоша са били 32, в Родопи - шест, в Осогово 
- четири.

Нешев и председателят на Псс веселин Ганчев 
призоваха представителите на бизнеса да помогнат. 
Псс се финансира от държавния бюджет и от да-

рения, но средствата са недостатъчни. даренията за 
тази година са близо 250 хил. лв. Планинските спаси-

тели работят и с 22 кучета, от които 10 са оператив-

ни, а останалите се обучават.
да се направят промени в Закона за защита при 

бедствия и аварии, както и в кодекса на труда, за да 
бъдат освобождавани от работа планинските спаси-

тели, когато са в акция, призова софия стоименова 
от Псс. 

Основните причини за нещастия в планините са 
подценяване на условията и надценяване на собст-

вените възможности, както и непознаване на терена, 
недооценка на метеорологичните условия, слаба фи-

зическа подготовка, каране извън обозначените пис-

ти, неподходяща екипировка, обясни Нешев. 

Богослужението за 
православния празник 
на св. Николай мирли-

кийски Чудотворец в 
Руската църква в софия 
премина с протест пред 
храма на граждани срещу 
поканата и съслужението 
с духовници от Руската 

православна църква. 
Отвън граждани, ор-

ганизирани през фейс-

бук, скандираха “Убий-

ци”, “Тук не е москва”, 
“стоп Путин”. Те спо-

делиха, че поканата за 
съслужение с представи-

тел на руската църква е 

провокация. Пред църк-

вата са бяха събрали и 
украински граждани, 
които протестираха сре-

щу военните действия в 
тяхната държава. според 
свещенослужители от 
Руската църква това бо-

гослужение е традиция, 

а църквата не е място за 
политически протест. 

На богослужението 
присъстваше и посла-

никът на Русия у нас 
елеонора митрофано-

ва. По-късно тя напусна 
църквата въпреки бло-

кадата.

Община Русе депозира за трети 
път проекта за укрепване на физ-
културния салон на ОУ “Иван ва-

зов” чрез държавно финансиране. 
От институциите се чака спешен 
отговор, тъй като нерешеният въ-

прос засяга пряко учебния процес 
и възпрепятства провеждането на 
часовете по физическо възпитание 
на 530 деца в училището.

Проблемите със салона датират 

от няколко десетилетия, но чак през 
лятото на 2021 г. от спортното ми-

нистерство отговарят, че проектът за 
възстановяване е одобрен и ще бъде 
финансиран при освобождаване на 
паричен ресурс. 

салонът на училището е публич-

на общинска собственост, предоста-

вена за стопанисване на директора 
на училището. с делегираните бю-

джети държавата отпуска на всяка 

образователна институция сума за 
издръжка на всяко дете, в която по-

пада и поддръжката на сградата. 
Община Русе ще продължи да 

настоява пред отговорните институ-

ции да подкрепят проекта за укреп-

ване на салона на ОУ “Иван вазов”, 
както и за съдействие за изграждане-

то на физкултурен салон в ОУ “Ни-

кола Обретенов”, какъвто липсва 
вече 40 години.

СнимкаБТа

С литийно шествие с икона, в която са вградени мощи на Свети Николай Мирликийски 
Чудотворец, в Ямбол бе отбелязан вчерашният християнски празник. Най-голямата 
и едноименна църква в града отбеляза и своя храмов празник. От сутринта 
в катедралния храм “Св. Николай Чудотворец” се стекоха стотици вярващи

Русе иска за трети път пари 
от държавата за физкултурен салон

Обява

 Днес, 7 декември, в салона на
дружеството в гр. София на ул.
„Славянска”№6от17:00часаще
бъде изнесена лекция на тема
„ЖивотътследКовид-19“.


ЛЕКТОР:доц.д-рДонкаСтефа-

нова,д.м.

СЛавяНСКОДРУЖЕСТвОвбЪЛГаРИя

ЗаПОвяДаЙТЕ!

БСП в София обмисля да поиска
намаляване на такса смет
между2014и2020г.Столичнатаобщинаесъбралаотстоличани
197млн.леваповече,отколкотоепохарчилазачистота

Демонстранти блокираха посланик 
Митрофанова в Руската църква

И планинските 
спасители  
чакат медицинските 
хеликоптери
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има голям риск от социални 
трусове в европа заради изо-

ставането на ръста на заплатите 
от покачването на инфлацията. 
Тази прогноза направи един от 
най-високопоставените българ-

ски банкери - Петър андронов, 
главен изпълнителен директор 
с ресор “международни паза-

ри” на белгийската квс Груп, 
която у нас държи оББ и квс 
Банк (бившата райфайзенбанк). 
изказването му бе по време на 
конференцията “Банките и биз-
несът 2022”.

“Горещ проблем за европа 
е безпрецедентното размина-

ване между инфлацията и до-

говореното възнаграждение на 
работниците, което стои много 
ниско”, посочи андронов, ци-

тиран от “медиапул”. По думи-

те му в саЩ има относителен 
синхрон между нарастването 
на заплатите и инфлацията, до-

като в европа този поддържан 
от години баланс е нарушен. 
По данни на квс Груп разми-

наването е към 6 процентни 
пункта, което е изключително 
сериозно.

Преди два месеца главни-

ят икономист на Уникредит 
Булбанк кристофор Павлов 
отбеляза, че и в България ръс-

тът на заплатите е спаднал под 

средната инфлация през второ-

то тримесечие на годината, като 
очакванията му са, че ръстът на 
реалните възнаграждения ще 
остане отрицателен поне някол-

ко тримесечия.
По данни на нси годишна-

та инфлация за периода септем-

ври 2021 г. - септември 2022 г. 
е 18,7%, а ръстът на брутната 
средна заплата за същото вре-

ме е 15,8% (от 1543 лв. на 1787 
лв.), което означава, че увеличе-

нието на доходи засега не може 
да компенсира поскъпването.

“Това е рецепта за социално 
недоволство, за сериозни про-

тести, за сериозно нагнетяване 

на напрежение”, посочи Петър 
андронов. По думите му има 
разлики между отделните дър-

жави в европа, като в част от 
западноевропейските страни 
инфлацията се пренася върху 
възнагражденията автоматично. 
въпреки това обаче има гласо-

ве за допълнителни увеличения 
над инфлацията.

андронов очаква, че, за да 
избегнат социалните трусове, 
властите в европейските страни 
ще коригират възнаграждения-

та нагоре. Проблемът е, че ако 
това се случи, ще доведе до по-

вишение на базовата инфлация, 
която ще бъде допълнително 

подсилена от нарастването на 
възнагражденията. именно по-

добни политики обаче създават 
опасност от инфлационна спи-

рала, за каквато предупредиха 
представители на ръководство-

то на БнБ на два пъти още през 
пролетта.

основният макроикономи-

чески сценарий за 2023 г. спо-

ред андронов е мека рецесия. 
вероятността тя да се случи е 
около 60%. Задълбочаването 
на рецесията е с 35-40% вероят-

ност. Прогнозата на квс Груп 
е икономическият растеж в 
България догодина да се забави 
значително до 0,7%.

Има риск от 
социални трусове

Банкер:

Българската асоциация “отопление, вен-

тилация и климатизация” (Баовк) е внесла 
предложение в комисията за защита на по-

требителите (кЗП) във връзка с необходи-

мостта от разработване на механизъм, който 
да прекрати нелоялните и заблуждаващи 
търговски практики на доставчици или опе-

ратори на услугите монтаж и сервизно об-

служване на климатична, вентилационна, 
отоплителна, термопомпена техника, газови 
инсталации и уреди.

Причината за внасяне на предложението 
са зачестилите оплаквания от потребители, 
които се свързват с асоциацията. от орга-

низацията коментират, че жалбите са зна-

чително завишени през последната година 
предвид необходимостта от по-икономични 
начини за отопление. Това прави сектора ак-

туален и на пазара се появяват множество 
фирми, които искат да се възползват от за-

вишеното търсене, но нямат професионал-

ната квалификация и необходимите разре-

шителни за извършване на услугите.
“от ежедневните ни наблюдения върху 

пазара в сегмента на предоставяне на услуги 
по монтаж и сервизиране на техника в нашия 
сектор установяваме случаи, при които се 
нарушават конкретни разпоредби на Закона 
за защита на потребителите. Тук визираме 
оператори и търговци, които не притежават 
или не спазват изискванията на съответната 
професионална компетентност и придобита 
квалификация, не притежават свидетелства 
за правоспособност с оглед спецификата на 
дейностите монтаж и сервиз на овк техника, 
нямат сертификат за работа с флуорсъдържа-

щи парникови газове, свидетелство за правос-

пособност при заваряване и не предоставят 
гаранция за извършените дейности. Това са 
само част от случаите”, коментира председа-

телят на асоциацията Петър Хетемов.
от организацията предлагат техни специ-

алисти да участват в разработването на меха-

низъм съвместно с кЗП, с ясни критерии за 
установяване на нарушения. специалистите 
от асоциацията съветват потребителите да бъ-

дат внимателни при избор на уреди и изпъл-

нители на монтаж.

Банките очакват влошаване на пазара на кредити

европейската комисия 
и председателят на еврог-

рупата подписаха мемо-

рандум за разбирателство 
с България, очертаващ 
практическите стъпки, 
които ще позволят на 
България да започне да 
произвежда монети евро, 
когато получи одобрение 
за присъединяване към 
еврозоната, съобщиха от 
БнБ. Тези стъпки зася-

гат сеченето на опреде-

лени количества пробни 
монети с изображенията 
на общите страни на ев-

ромонетите и избора на 
националните дизайни на 
българските евромоне-

ти. в комуникационната 

стратегия за еврото, при-

ета от координационния 
съвет, е предвидено, че, 
за да приемат общата 
европейска валута като 
своя, хората ще участват 
в избора на дизайн на 
националната страна на 
евромонетите, което ще 
даде уникалния облик на 
страната ни в еврозоната, 
ще улесни прехода към 
новата валута във визу-

ална форма и едновре-

менно с това ще покаже и 
връзката на лева с новата 
валута. дизайнът на ев-

ромонетите от 1 и 2 евро, 
както и 50, 20, 10, 5, 2 и 1 
евроцента ще се изработи 
чрез конкурс, за да има 

“българското евро”.
България в еврозоната 

от 1 януари 2024 г. е по-

стижима цел. Трябва мо-

билизация, за да влезем 
в този отворен прозорец, 
защото не е ясно кога ще 
се отвори следващия път. 
Това мнение изрази ва-

сил велев, председател 
на Ус на асоциацията на 

индустриалния капитал в 
България, на кръгла маса 
в софия за готовността на 
българската икономика за 
еврозоната. според него 
качеството и количество-

то на човешките ресурси 
са основният проблем за 
България, който няма да 
се реши с влизане в евро-

зоната. 

Цената на вик услугата в смолян, 
русе,  ямбол, стара Загора, Плевен, 
варна, монтана,  велико Търново, 
силистра, враца, Търговище,  Плов-

див и Габрово да не бъде повишавана. 
Това становище изпрати омбудсманът 
диана ковачева в комисията за енер-

гийно и водно регулиране, където вче-

ра имаше общественото обсъждане на 
новите цени на водата за догодина.

диана ковачева обръща внима-

ние на факта, че за 13 от 19-те обла-

сти на страната, чиито вик опера-

тори имат одобрени бизнес планове 
за регулаторен период 2022-2026 г., 
цените на вик услугите през 2023 г. 
се увеличават. 

омбудсманът обръща внимание на 
факта, че изпълнението на показате-

лите за качество “общи загуби на вода 
във водоснабдителните системи” не се 
взема предвид от регулатора при изме-

нението на цената на вик услугата за 
2023 г. в областите монтана, ямбол, 

разград, Търговище, варна, Плевен 
и враца общите загуби на вода над-

хвърлят 60%. Потърпевши са потре-

бителите. основателно е искането им 
цената да бъде намалена, когато вик 
операторите допускат високи загуби 
на вода, категорична е тя.

в становището си ковачева обръща 
внимание и на социалната поносимост 
на цената на водата за 2023 г. и посоч-

ва, че кевр не е публикувала данните, 
използвани за изчисляването й.

Банките, които имат 
подразделения в България, 
смятат, че българският пазар 
има среден или висок потен-

циал. Той се е възстановил 
значително след значително-

то влошаване на търсенето и 
предлагането на кредити по 
време на пандемията от ко-

вид-19. въпреки това, вло-

шаването на перспективите 
се очаква да се отрази нега-

тивно на търсенето на кре-

дити, на тяхното предлагане 
и качество, пише в годиш-

ния доклад на европейската 
инвестиционна банка.

Голяма част от българ-

ския банков сектор се кон-

тролира от чуждестранни 
банки със силни позиции в 
региона (като “Уникредит”, 
“оТП Груп”, кей Би си и 
“Прокредит Банк”, се допъл-

ва в доклада. 
всички участници в про-

учването оценяват общото 
търсене на кредити като на-

растващо през последните 6 
месеца. Търсенето на заеми 
се е увеличило във всеки па-

зарен сегмент. Тези констата-

ции са в съответствие с нара-

стващите разходи за частно 
потребление през първата 
половина на 2022 г.

всички участници в 
проучването посочват, че се 
наблюдава нарастващо тър-

сене на кредити от страна 
на малки фирми, докато 80 
процента от тях съобщават 
за търсене от страна на го-

лемите корпорации. Банките 
очакват търсенето на заеми 
да се задържи през следва-

щите 6 месеца в повечето 
пазарни сегменти, като прог-

нозите са за намаляване на 
кредитирането при покупка 
на жилища и при потреби-

телските кредити.

Омбудсманът е против поскъпването на водата

Бум на жалбите 
срещу менте 
техници на 
климатици 

Причината-изоставанетоназаплатитеотръстанаинфлацията

България ще сече евромонети
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депутатите от бюджетна-

та комисия в парламента не 
приеха на първо четене зако-

нопроекта на дПс, с който 
се забранява износът на пе-

тролни продукти, произведе-

ни от руски нефт, рафиниран 
от “Лукойл нефтохим”. Про-

тив законопроекта гласуваха 
депутатите от “БсП за Бъл-

гария” и “възраждане”, а от 
“Продължаваме промяната” 
се въздържаха. Проектът беше 
внесен от мустафа карадайъ и 
група народни представители 
от дПс. основните му проти-

вници бяха от БсП.
нужни са поне шест месе-

ца на рафинерията да направи 
промени в техническата част, 
така че да може да работи с не-

руски петрол. По време на за-

седанието стана ясно, че “Лу-

койл нефтохим” в момента 
работи с 62% руска суровина 
и 38% неруска.

дерогацията на европей-

ския съюз е ясна, каза замест-

ник-председателят на бю-

джетната комисия и депутат 
от БсП проф. румен Гечев. 
Той беше категоричен, че ако 

на рафинерията в Бургас се 
забрани да изнася, тя няма как 
да не затвори. “ако русия спре 
танкерите през Черно море, 
тогава “нефтохим” затваря, 
тъй като преносът на петрол с 
цистерни, с туби или с шише-

та по литър и половина проти-

воречи на здравия разум”, из-

тъкна той. “Хората си гледат 
икономическия интерес, а ние 
тук ще си затваряме фирмите. 
никакво затваряне”, заяви Ге-

чев. от БсП обявиха, че е от 
национален интерес рафине-

рията да работи нормално и да 
гарантира конкурентни цени 
на горивата в България.

светослав Бенчев от Бъл-

гарската петролна и газова 
асоциация коментира, че ако 
в този вид законопроектът се 
приеме, означава, че няма да 
има свръхпечалба, която да 
бъде обложена. намаляване-

то на работата на рафинери-

ята със сигурност ще доведе 
до много по-малки приходи в 
бюджета. от друга страна това 
заплашва и дейността на рафи-

нерията, изтъкна Бенчев.
само преди дни енергий-

ната комисия одобри законо-

проекта, като и там същите 
партии се въздържаха, но за-

ради отсъствали се стигна до 
одобрение.

европейското ембарго на 
руския петрол влезе в сила в 
понеделник, но разговорите 
между европейската коми-

сия и България дали може да 
изнася от Бургас рафинирани 
продукти продължават. меж-

дувременно служебното пра-

вителство прие тези дни ре-

шение, с което до 5 март 2023 
г. се дава разрешение на бур-

гаската рафинерия да изнася 
продуктите си.

с около 50 лева ще се 
увеличи полицата за за-

страховка “Гражданска 
отговорност” от начало-

то на следващата година, 
твърдят брокери. Така 
например, ако за автомо-

бил над 10 години с шо-

фьор със стаж над 10 го-

дини полицата е 230-270 
лева, то от следващата 
година ще е 280-320 лева 
премия за година.

Причината е, че от 
2023 г. вноската за Га-

ранционния фонд за из-

плащане на обезщетения 
при инциденти с неза-

страховани или неинден-

тифицирани автомобили 
и в обезпечителния фонд 
ще се увеличи на 12,5 
лева за всяко застрахо-

вано моторно превозно 
средство (мПс). досега 
тя беше 10,5 лева. освен 
това се вдига таксата за 
обезпечителния фонд 
на 3,50 лева вместо 2,50 
лева. Запазва се вноската 
от 0,15 лева за всяко мяс-

то в превозно средство 
за обществен превоз за 
застраховка “Злополука” 
на пътниците в общест-

вения транспорт. общо 
вноската към Гаранци-

онния фонд на всяко 
едно застраховано мПс 
по “Гражданска отговор-

ност на автомобилисти-

те” става 16 лева, които 
се разпределят във въ-

просните два фонда.
Застрахователи ко-

ментираха още, че уве-

личението се налага 
заради по-високите обез-

щетения, които трябва да 
изплащат на шофьорите. 
През последната година 
рязко са се увеличили 
цените на ремонтите в 
автосервизите, резерв-

ните части и труда.
в момента застра-

хованите автомобили в 
България са около 3 млн. 
и 300 хил. или почти 98-
99% от автопарка у нас. 
Брокери призоваха шо-

фьорите, на които им из-

тича полицата в края на 
тази година, да сключат 
договор преди 31 декем-

ври, тъй като в момента 
цените са много ниски. 

През последните месеци 
полицата е поевтиняла с 
5 и 8% спрямо година по-
рано, отчитат от бранша. 
Причините са мощната 
конкуренция в сектора и 
намаляването на колите 
на пътя по време на пан-

демията.
както е известно, от 

години у нас се правят 
безуспешни опити за 
въвеждането на дълго 
отлаганата система бо-

нус-малус, според която 
нарушителите ще пла-

щат по-скъпа застра-

ховка, а изрядните ще 
получават отстъпки. от 
бранша твърдят още, че 
не се планира увеличе-

ние на цените на остана-

лите видове застрахов-

ки. Премиите при тях ще 
бъдат запазени на нивата 
от тази година.

не виждам светлина в тунела в следва-

щата година или дори две. Цените на ав-

томобилите втора употреба най-вероятно 
ще продължат да се повишават на фона 
на продължаващите сътресения с достав-

ките на нови коли, породени от кризата с 
метали, чипове и прочее. Това прогнозира 
пред БТа Любомир доросиев, зам.-пред-

седател на асоциацията на вносителите на 
автомобили (ава). По думите му огромно 
търсене на вторичния пазар на автомобили 
се наблюдава не само у нас, но и в страни-

те от Западна европа.
“Това беше табу за западняците - там 

всеки купуваше нова кола на всеки две, 
три години. в момента и там са в криза, 
както и ние. Липсата на нови автомоби-

ли подклажда търсенето на употребя-

вани коли. Затова са и толкова скъпи. 
мнението ми е, че скоро няма да видим 
различна ситуация. Цените могат да 
тръгнат надолу, ако спре търсенето в ня-

каква степен и предлагането на пазара е 
много високо, но към този момент няма 
условия за това. в момента в чужбина 
въпросът стои така - за един автомобил 
втора употреба са се наредили по 7-8 
търговци. ние едва ли не играем на търг 
и повишаваме сами цената на автомоби-

ла, който искаме да купим, което е много 
нелепо”, обясни доросиев.

Големи фирми, занимаващи се с про-

дажба на автомобили втора употреба и 
разполагащи с представителства в раз-
лични градове, все по-често избират да 
продават стоката си чрез търгове, раз-
казва доросиев. Това им гарантира по-
добра печалба. Така, ако един автомобил 
се предлага на цена от 5000 евро, при 
наддаването тя може да се повиши до 
6000, дори 7000 евро. все повече българ-

ски търговци участват в такива търгове и 
в някои случаи успяват да закупят стока 
на добра цена, отчете доросиев.

Заради увеличението 
на цените на среброто на 
международните пазари и 
според вътрешни правила, 
считано от вчера са акту-

ализирани продажните 
цени на сребърните възпо-

менателни монети, прода-

вани на каса на БнБ.
например сребърната 

възпоменателна монета 
с частично позлатяване 

на тема “Цар калоян” от 
серията “средновековни 
български владетели”, ко-

ято беше обявена на цена 
от 114 лева, вече се про-

дава по 120 лева. според 
правилата на централната 
банка рекламации на въз-
поменателни монети мо-

гат да бъдат извършвани 
на каса непосредствено 
при продажбата им. мо-

нетите следва да се съх-

раняват при подходящи за 
съответните метали усло-

вия и без да се отваря за-

щитната капсула, в която 
са поставени. Българската 
народна банка не носи от-

говорност за дефекти на 
монетите, възникнали по 
време на съхранението им 
след тяхното закупуване, 
уточняват от БнБ.

Бюджетната комисия 
отхвърли забраната 
„Лукойл” да изнася горива

СнимкаБТа

Проф. Румен Гечев

ОтБСПобявиха,чееотнационален
интересрафинериятадаработи
нормалноидагарантираконкурентни
ценинагориватавБългария

Цените на колите втора ръка 
ще продължат да се повишават

БНБ вдига цените 
на сребърните монети  

„Гражданска отговорност” 
поскъпва с 50 лева
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накратко

Военни в Салвадор проверяват съмнителни мъже в столичното предградие Сояпанго. Преди няколко 
дни президентът Наиб Букеле изпрати 10 000 военнослужещи и полицаи да следят за реда там. Смята се, 
че в това предградие “командва” гангстерската банда “Мара салватруча”

снимкибта

Украински дрон е ударил 
летище край курск, “запали 
се цистерна за съхранение 
на петрол. Няма пострада-

ли, пожарът се локализира, 
всички специални служби 
работят на място”, увери гу-

бернаторът на областта ро-

ман Старовойт в канала си в 
телеграм. 

Украйна обстрелваше 
във вторник промишлената 
зона на Запорожката аеЦ с 
натовски артилерийски оръ-

дия, съобщиха източници. 
киев изстреля също 10 ре-

активни снаряда “Град” сре-

щу центъра на град донецк, 
ударени са бизнес център, 
районите на стадион “дон-

бас арена” и Затвореният 
пазар. За едно денонощие 
украинските сили 33 пъти са 
обстрелвали дНр, загинали 
са 4 души, 7 са ранени. 

втора руска ракетна 
вълна срещу Украйна е ре-

гистрирана във вторник, 
възможно е да има и трета, 
съобщи Укринформ. в киев, 
днепър и Одеса извънредно 
бе изключен токът. Съобща-

ва се, че в Одеса са повре-

дени два инфраструктурни 
обекта, хоспитализиран е 
един човек, състоянието 
му не се уточнява. всички 
градски котелни в Одеса са 
спрени, не работи електро-

транспортът, няма водопо-

даване.
Украински дронове уда-

риха в понеделник военни 
летища в Саратовска и ря-

занска област. Според ру-

сия дроновете са съветско 
производство и са летели 
на ниска височина. москва 
твърди, че руската ПвО ги 
е свалила. При атаката са 
убити трима военнослуже-

щи, четирима са ранени. 
два самолета са получили 
леки щети по обшивката на 
корпуса. Според адмирала 
от СаЩ джеймс Ставридис 
украинските удари срещу 
руски военни летища са опа-

сен обрат в конфликта, киев 
ще ги продължи и занапред. 

На свой ред руската ар-

мия нанесе масиран удар по 
украинската система за во-

енно командване и контрол 
и свързаните с нея отбрани-

телни съоръжения. всички 
17 набелязани цели са били 
поразени, ударът е осуетил 
прехвърлянето по железо-

пътната мрежа на войски и 
чуждестранни оръжия в ра-

йоните на бойните действия, 
уточниха от москва. 

През ноември Украйна 
е загубила 8300 военнослу-

жещи, 5 самолета, 10 вер-

толета, 149 танка и над 300 
бронирани машини, съобщи 
руският военен министър 
Сергей Шойгу.

Летище край Курск
ударено от Киев
ВторарускаракетнавълнапоУкрайна

Полицията в столицата на германската провинция Севе-

рен рейн-вестфалия - дюселдорф, е евакуирала коледните 
базари в старата част на града след анонимно обаждане. За-

плахата била, че ще последва атентат с камион, който ще се 
вреже в множеството хора на базара при кметството.

Преди малко повече от седмица полицията в Берлин за-

твори пътища и засили охраната около коледния базар на 
александерплац отново заради заплаха, подадена по теле-

фона. Неидентифицирано лице се обадило и заявило, че пла-

нира да влезе с автомобила си в тълпата от празнуващи.
междувременно хърватската полиция съобщи, че про-

верките на анонимните сигнали за бомби, поставени в съди-

лища и молове в различни части на страната, са показали, че 
са фалшиви, предаде танюг. властите благодарят на граж-

даните за съдействието.

Затвориха Коледния
базар в Дюселдорф

След като в американския град 
Сан Франциско бе одобрена 
употребата на “роботи убийци”, 
които да пренасят експлозиви 
и да се използват в краен случай, 
правозащитни организации започнаха 
протести. Според тях има голяма 
опасност от злоупотреба 
с “машините”

От началото на 2023 г. еС ще изпрати служители на Фрон-

текс в балканските страни, които искат да се присъединят към 
Съюза, съобщи в. “Файненшъл таймс”. Според изданието 
това е първият път, в който гранични служители на еС ще 
бъдат разположени извън неговата юрисдикция. 

албания, Босна и Херцеговина, Черна гора, Северна ма-

кедония, Сърбия и косово имат споразумения за безвизов ре-

жим с трети страни, включително с ниски доходи. Брюксел 
е обезпокоен от нарастващия поток от нелегални мигранти, 
които влизат в еС незаконно през Балканите. През първите 10 
месеца на 2022 г. техният брой е нараснал до 130 000 души. 
“Недопустимо е Западните Балкани да имат визови споразу-

мения с трети страни, чиито граждани се възползват от врати-

чки, за да влязат в еС”, заяви зам.-председателят на ек мар-

гаритис Схинас. 

ЕС праща Фронтекс
в Западните Балкани

в продължение на единадесет 
дни близначките Силвана и Надеж-

да (15 г.) са безследно изчезнали 
в мюнхен. родителите им васил  
(39 г.) и Жана (34 г.) са отчаяни, съ-

общи “Билд”.
Няколко пъти на ден семейство-

то от България публикува снимки 
на сестрите с призиви към приятели 
или познати, където може да са на-

мерили подслон.
междувременно полицията из-

дирва момичетата със снимки. до-

сега без успех.

Сестрите никога не са напускали 
дома си, без да уведомят къде оти-

ват. На 24 ноември в 22 ч. отишли 
в стаите да спят, но на сутринта от 
тях нямало и следа. Не са оставили 
бележка. родителите не могат да си 
обяснят изчезването им.

Две наши сънароднички са изчезнали в Мюнхен

Путин подписа 
нов закон срещу ЛГБТ 

Руският президент Владимир 
Путин подписа закон за увеличаване 
на ограниченията срещу “ЛГБТ про-
пагандата”. Той забранява всякаква 
публична проява на ЛГБТ поведение 
или начин на живот в страната.

Протести срещу 
монголското правителство 

Протестите срещу монголско-
то правителство за “открадната” 
огромна сума от сделка с въглища, 
прераснаха в насилие. Властите 
обявиха, че създават работна група 
за диалог с гражданите.

САЩ разследват Илон Мъск
В САЩ започна разследване на 

компания на Илон Мъск, купил и со-
циалната мрежа Туитър. Акцията 
започва дни след като бяха публи-
кувани разкрития за президентския 
син Хънтър Байдън. Те са свързани 
с наркотрафик и възползване от 
политическо влияние. Мъск възста-
нови профила на Доналд Тръмп в 
мрежата. 

Осмо дете почина 
от бактериална инфекция 
на Острова

Осмо дете почина от бактери-
ална инфекция на Острова за послед-
ните два месеца. Починалите са на 
възраст до 5 години, но има случай с 
12-годишно момче. Симптомите са 
сходни на тези при скарлатина - ви-
сока температура, треска, обриви 
и възпалено гърло с гнойни полипи. 
Заразата се предава при физически 
контакт, кихане и кашляне.

34 жертви на свлачище 
в Колумбия

34 души загинаха при свлачище, 
затрупало автобус и други превозни 
средства в Колумбия. Около 80 спа-
сители са участвали в спасителни-
те операции. 

Двама задържани 
за убийство в Барселона

В Барселона арестуваха двама 
мъже - украинец на 31 г. и ирландец 
на 51 г. - за убийство на германец. 
Части от тялото бяха открити в 
кофа за боклук. По-възрастният е 
арестуван. Другият е освободен, но 
с отнет паспорт. 

Индонезия забрани 
извънбрачния секс със закон

Индонезия прие дългоочаквания, 
но противоречив Наказателен ко-
декс, криминализиращ извънбрачния 
секс за граждани, чужденци, вклю-
чително туристи. Решението няма 
да влезе в сила веднага.



2022

сряда
7 декември

ДАТАТА

7
МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ГРАЖДАНСКАТА 

АВИАЦИЯ. Обявен е от Об-
щото събрание на ООН през 
1996 г. На този ден през 1944 
г. на конференция в Чикаго, 
САЩ, 26 държави подпис-
ват Конвенцията за между-
народната гражданска авиация.

43 Г.ПР.ХР. - УМИРА МАРК ТУЛИЙ ЦИЦЕ-
РОН, ДРЕВНОРИМСКИ ОРАТОР, АДВОКАТ, 
ПИСАТЕЛ (Р. 106 Г.ПР.ХР.). По 
заповед на Марк Антоний войници 
от личната му гвардия отсичат ля-
вата ръка на Цицерон, а след това 
го обезглавяват заради критиките 
срещу Антоний, отправяни в рим-
ския Сенат. Марк Тулий Цицерон е 
последният голям идеолог на рим-
ската република. Речите, трак-
татите, писмата и съчиненията му са образец на 
класическия литературен латински език.

1909 - В БАНСКО СЕ РАЖДА НИКОЛА ЙОН-
КОВ ВАПЦАРОВ, ПОЕТ (УМИРА 1942 Г.). Участ-
ник в антифашистката 
борба. На 23 юли 1942 г. 
е осъден на смърт за ан-
тидържавна дейност на 
страната на антихитле-
ристката коалиция и още 
същата вечер е разстрелян заедно с Антон Ива-
нов, Антон Попов, Петър Богданов, Георги Минчев, 
Атанас Романов и др. (общо 12 души) на Гарнизон-
ното стрелбище в София. Посмъртно е амнисти-
ран. Единствената му стихосбирка "Моторни пес-
ни" излиза през 1940 г. Носител е на Световната 
награда за мир.

1941 - ЯПОНСКИЯТ ИМПЕРСКИ ФЛОТ ПРО-
ВЕЖДА НАПАДЕНИЕ НАД ПЪРЛ ХАРБЪР. В из-
ненадващата атака над амери-
канската военноморска база на 
Хаваите участват 353 японски 
бойни самолета, бомбардировачи 
и торпедоносци на две вълни, из-
стрелвани от шест самолетоносача. Унищожена 
е голяма част от американския тихоокеански воен-
номорски флот. Атаката е повратна точка в раз-
воя на Втората световна война. На следващия ден 
(8 декември) САЩ обявяват война на Япония.

1972 - НАПРАВЕНА Е ИЗВЕСТНАТА СНИМКА 
НА ЗЕМЯТА "СИНЬОТО ТОПЧЕ". 
Автор е екипажът на последната 
лунна пилотирана мисия на "Аполо" 
- "Аполо 17", който я прави, дока-
то напуска Земята. Това е може 
би най-широко разпространената 
фотография в световен мащаб. Снимката е една 
от малкото, показващи планетата Земя напълно 
осветена, тъй като астронавтите са я направили, 
когато Слънцето е било зад тях. На "фотографи-
те" планетата им изглеждала като детско топче 
за игра, откъдето и дошло името на снимката.

1986 - ЗЕМЕТРЕСЕНИЕ В РАЙОНА НА ГР. 
СТРАЖИЦА. Регистрирано 
е в 16,17 ч. с магнитуд 5,7 
по Рихтер. Засегнати са и 
селищата Мирово, Асено-
во, Чапаево, Ново Градище, 
Николаево, Бреговица, Нова 
Върбовка, Камен, Сушица, Водица, Опака и Попо-
во. Трима души загиват, 30 са ранени. В Стражи-
ца, Асеново, Чапаево и Мирово 80% от жилищния 
фонд са разрушени и необитаеми.

2006 - 18 ДУШИ ЗАГИВАТ ПРИ КАТАСТРОФА 
КРАЙ ГР. БЯЛА. Автобус от 
градския транспорт, пътуващ 
към гара Бяла, е настигнат и 
блъснат от камион, превоз-
ващ жито, при излизането 
му на главен път Русе-София. Автобусът пада  
в р. Янтра. Загиват 18 души, 12 са ранени.

Голямстресдруса
„опозицията”

Голям стрес друса 
десните партии и т.нар. 
“вътрешна опозиция” от 
известно време. да не би 
БсП случайно да подкре-

пи мандата на ГерБ-сдс 
за правителство. атанас 
атанасов параноично 
нагази в блатото с твър-

дението, че кандидату-

рата за премиер на проф. 
Николай Габровски била 
специално подбрана от 
ГерБ-сдс, за да се харе-

са на БсП. Професорът 
имал бил червен отенък 

в миналото и това било 
привлекателното за леви-

цата. Нима?! 
всякакви подобни ало-

гични публични твърде-

ния, освен че са неверни, 
наливат вода в една и 
съща мелница. На онези 
задкулисни инженери и 
техните “опозиционни” 
аватари в БсП, които не 
спират да рутят доверие-

то лично в корнелия Ни-

нова и в частност - в ръ-

ководството на партията. 
Нищо повече. и оня ден, 
и вчера, и утре позицията 
на БсП по отношение на 
правителство с мандата 
на ГерБ-сдс е: “Няма 
да го подкрепим!”

Умишлено раздухва-

ните спекулации за об-

ратното твърдение целят 
и друго. да извадят БсП 
от контекста на промя-

ната, настъпила с края на 
управлението на ГерБ, 
и да я пакетират с пороч-

ния модел на държавно 

управление, наложен от 
ГерБ-дПс. модел, срещу 
който от шест години под 
ръководството на корне-

лия Нинова партията се 
бори последователно и 
неотклонно. Борбата нито 
е спирала, нито ще я сп-

рат празните приказки и 
на т.нар. “вътрешна опо-

зиция”. която се тресе от 
страх, че ако това се слу-

чи, всичките им бизнеси, 
вецове, наред с милиони-

те, инкасирани от ГерБ, 
ще вземат да секнат отве-

днъж, защото ще станат 
излишни като втръснала 
любовница още на друга-

та сутрин.
Затова и вият на глад-

но от сутрин до вечер из 
медиите, та белким хване 
дикиш. 

ако нещо изобщо 
е сигурно и стабилно в 
хаотичния политически 
процес у нас днес, то това 
е позицията на БсП по от-

ношение на ГерБ и дПс. 

Няма как да бъде иначе, 
независимо от това кол-

ко сговорчиви изглеждат 
тези партии днес. Никой 
не е забравен и нищо няма 
да бъде забравено. От под-

молните атаки на ГерБ да 
свалят легитимно избра-

ното ръководство на БсП 
през последните шест 
години през финансира-

нето на т.нар. “вътрешна 
опозиция” пряко и косве-

но, през неглижирането 
на левицата и опитите за 
разбиването й на крилца и 
перца, че по-лесно се па-

заруват. която, освен че 
е необичайно единодуш-

на, креслива и алогична 
в твърденията си, действа 
директно против парти-

ята. Най-безсрамно при 
това.

Така че, спокойно, 
господа офицери! с това 
ръководство БсП никога 
няма да пристане на ГерБ-
сдс или на някой друг 
политически мераклия.

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

  �
Нора СТОИЧКОВА

АНАТолИйсТАНКУлов

Блокадаподусловие

влезе в сила "блока-

дата под условие" над 
износа на руски нефт към 
Запада. 

Накратко, подлежат на 
наказание всички кораби, 
застрахователи, банки, как-
вото и да било шаващо и 
дишащо нещо, което има 
връзка с евентуалното 
транспортиране на нефт 
на цена Над 60 USD за 

барел. като дефиницията 
за "връзка" ще се мени в 
движение според бюро-

кратичната физиология на 
Федералния резерв на една 
държава, която най-малко 
ще пострада от последи-

ците. 
а, от друга страна, ру-

сия няма да товари неф-

тени танкери, ако цената 
е равНа иЛи ПО-Ни-

ска от въпросните 60 
гущера. 

което на практика оз-
начава, че "Нефтохим", 
една изнесена напред 
инсталация за първична 
преработка на съветски 
петрол до формата на упо-

требяеми продукти, засти-

ва в недоумение. с какво 
да се занимава? Христо 
иванов ще й каже!  

във всеки случай 
шансовете да се разми-

не тежък ценови шок на 
бензина и мазута, т.е. на 
транспорта, едва ли са го-

леми. 
интересно, че когато 

се стигне до плащане на 
тежката сметка, се оказва-

ме част от Запада. 
когато обаче се поръч-

ва банкетът, тогава не се 
знае какви сме и как сме 
"ориентирани". Затова ни-

кой не ни пита. Напротив, 
невротизираме се от опа-

сения, че може да оставим 
впечатление за недоста-

тъчно кучешка вярност и 
в очите ни да проблесне 
издайническа искра на ми-

съл за съвсем скорошни 
предстоящи патила. 

Лошото е, че Западът 
е на Запад - представете 
си! Там, на атлантика, 
той си има пристанища, 
танкери, а и без това по-

лучава повечето от нефта 
от други места, освен ру-

сия. Затова му е лесно да 
бъде твърд, принципен и 
да отстоява най-високи 
морални принципи, без 
оглед на трудностите. 
които трудности, все се 
случва така, ще сполетят 
други народи.

а изтокът е изток. 
Намирайки се далеч от 
световните океани, рафи-

нериите са приспособени 
за "тежък" нефт "Урал". и 
най-лошото - той е толко-

ва източен, че зависи тък-

мо от врага, който нашият 
"лидер" напоследък си е 
избрал. 

Опашката на светов-

ната демокрация се върти 
толкова бързо, че бълхите 
изпадат.

Фейсбук

  �
Чавдар НАЙДЕНОВ



На фокус 9
2022

сряда
7 декември

АбонАмент

www.novovreme.com

Годишенабонамент-60лв.

Основанопрез1897г.

2023

Можетедасеабониратев:„Българскипощи“АД
до15декември2022г.,„Добипрес“ЕООДдо28декември
2022г.,вредакциятанавестникДУМАдо20декември2022г.

Каталоженномер:1519

след три удължени заседания, пър-
вите две от които продължили до след 
полунощ, парламентът прие окончателно 
на второ четене промените в изборния 
кодекс (ик). с тях се възстанови гласу-
ването и с хартиени бюлетини, освен с 
машини, във всички избирателни секции. 
депутатите гласуваха да се запази досе-
гашното правило машини да няма в сек-
циите с по-малко от 300 избиратели. Това 
важи и при гласуване с подвижна изби-
рателна кутия, в избирателни секции в 
лечебни заведения, домове за стари хора 
и други специализирани институции за 
предоставяне на социални услуги. 

машини няма да има и в секциите в 
чужбина, ако за откриването на секция 
са подадени по-малко от 300 заявления 
или ако на последните избори в кон-
кретната секция са гласували по-малко 
от 300 избиратели.

дебатите около връщането на хар-
тията във вариант смесено гласуване 
бързо се радикализираха, оформяйки 
два лагера. Пет часа продължиха свади-
те само по заглавието на законопроек-
та. ако то не бе наложено за гласуване 
буквално насила, можеше да прерасне 
и в 10-часов маратон заради отпора на 
“Продължаваме промяната”. Хората на 
кирил Петков и асен василев пуснаха в 
действие арсенала за бойкот и поискаха 
цели 22 процедури и около 60 изказва-
ния само по началото на ик. Те на мо-
менти дори изпадаха в истерия, тропаха 
и крещяха от трибуната, повтаряйки до 
припадък едни и същи тези. Последва 
дискусия и до след полунощ на следва-
щия ден, посветена на едва 16 параграфа 
от проекта, който уж трябваше просто да 
въведе смесеното гласуване. Но по стара 
традиция набъбна между двете четения с 
десетки предложения от дПс и ГерБ.

скандали, разправии, обиди, цинич-
ни подвиквания изпълваха дебатите по 

промените в ик. много от новоизлюпе-
ните депутати от новите партии показаха 
завидно умение в опитите да бойкотират 
с процедурни хватки дискусията. дори 
призоваха хората към бунтове, ако бъде 
гласуван текстът за хартиената бюлети-
на. На моменти стълпотворенията пред 
трибуната ставаха ожесточени и беше на 
косъм споровете да прераснат в ръкопа-
шен бой. и парадоксално, но факт - гла-
суването на промените бе съпътствано от 
необичайно включване на химна на репу-
блика България, който гръмна в полунощ, 
поръчан от “възраждане”... 

машините за гласуване 
вече ще разпечатват  

бюлетини 

с гласа на избирателите, а не контролни 
разписки, които ще се наричат бюлетини 
за машинно гласуване. Те ще се подпе-
чатват от секционната комисия и ще се 
пускат в специална урна. устройствата 
няма да отпечатват протоколи с резулта-
тите в края на изборния ден.

резултатите от гласуването във вся-
ка сик ще се отчитат, като членовете й 
ще броят на ръка двата вида бюлетини - 
традиционната и машинната. данните от 
броенето ще се попълват в протокол.

въвежда се видеонаблюдение и виде-
озаснемане на работата на секционните 
комисии след края на изборния ден, ко-
гато се броят бюлетините. То ще е в ре-
ално време, при спазване изискванията за 
защита на личните данни.

остават флашките, на които ще се за-
писват данните от машините. Тези данни 
обаче няма да бъдат достъпни нито за се-
кционните комисии, нито за представите-
лите на партиите, нито за застъпниците, 
когато се прехвърлят в изчислителните 
центрове на районните и общинските из-
бирателни комисии.

Цик ще предоставя 
достъп до изходния код  

от машините 

на всички формации, които на предход-
ните избори са прескочили бариерата от 
4% за влизане в парламента. достъпът до 
кода и останалата електронна докумен-
тация няма да може да се предоставят 10 

дни преди изборния ден.
Не беше приет проектът за интернет 

гласуване. район “Чужбина” остава, 
но от 1 януари 2025 г. заявленията за 
откриване на нова секция зад граница 
остават 40 на брой, не както беше пред-
ложено от ГерБ - 100. Това означава, че 
нова секция ще се открива за сънарод-
ниците ни в чужбина, ако това е заявено 
40, вместо 100 пъти. 

Цик трябва да започне експерименти 
със защитена хартия за бюлетините за ма-

шинно гласуване в срок от 3 седмици от 
приемането на закона.

кабините за гласуване, които разго-
ворно наричаме “тъмни стаички”, отпа-
дат. досега ик ни казваше, че в избор-
ното помещение се поставят кабини за 
гласуване и прегради за гласуване с ма-
шини, така че да се осигури тайната на 
гласуването. оттук насетне кабините ще 
бъдат заместени от паравани, както при 
гласуването с машина, така и при гласу-
ването с хартия.

  �
Юлия КУЛИНСКА

 

 

 

 

 

60 на сто от избирателите на БСП, ГЕРБ и ДПС в по-напреднала възраст са 
използвали хартиена бюлетина на последните избори през октомври т.г., сочи 
проучване на Института за развитие на публичната среда. Гласуване с хартия 
имаше в 2515 секции в страната, като в избирателните им списъци са били вклю-
чени 325 291 гласоподаватели. Още 19 647 са били дописани под черта. Бюлетини 
са пуснали в урните 175 308 души, като избирателната активност е била 50,7%. 
Вот с машини имаше в 9369 секции на територията на страната, като в 1105 
от тях имаше по две устройства. В списъците в тези СИК бяха записани 6 232 
861 души и дописани още 62 464, имащи право на глас. В тези секции вота си са 
дали общо 2 229 736 души, което се равнява на избирателна активност от 35,4%.

60% от по-възрастните 
предпочитат хартията

 

 

 

 

 

 

“С промените в Изборния кодекс даваме 
възможност на хората да изберат как-
да гласуват - с хартия или на машина. 
47% искат с хартия, 48% - на машина. 
Свобода на човека е как да гласува”, 
заяви лидерът на БСП Корнелия Нинова. 
“Даваме равни възможности и на 
тези, които искат на машина, и на 
тези, които искат на хартия. Нашето 
предложение е не да махаме машините, 
а да има и машина, и хартия, и всеки 
да прецени”, поясни тя. И припомни, че 
предложението за въвеждане на смесе-
но гласуване по желание на гласоподава-
теля е одобрено още на заседанието на 
конгреса на БСП на 22 януари т.г., а преди това - и на заседание на Националния 
съвет на партията и на Изпълнително бюро, след допитване до структурите. 
По думите на Нинова се е дал адекватен отговор на съмненията за злоупо-
треби с машинното гласуване - гласуване с хартия и на машина, да се брои под 
видеонаблюдение, да няма тъмни стаички, където да се правят манипулации, и 
всички партии да имат участие в комисиите. “Искаме честен изборен процес, 
честно отчитане на гласовете и свобода на избор на хората. Това са принци-
пите, на които сме стъпили”, категорична бе Корнелия Нинова. Тя обърна вни-
мание, че все още няма доклад на ЦИК дали има разминавания между машинния 
протокол и преброените бюлетини, което засилвало подозренията.

Даваме възможност на повече 
хора да застанат пред урните

Дългизаседания,
споровеикавги
вНародното
събраниесъпътстваха
промените

Гласуваме и с машина, 
и с бюлетина
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ПГ на ГерБ-сдс предла-
га на всяка обществена сгра-
да в България да се постави 
табела, на която да пише, че 
комунистическият режим и 
БкП са обявени със закон (от 
2000 г.) за престъпни! вноси-
телите предлагат на публични 
места да бъдат премахвани 
всички символи, възхвалява-
щи времето преди 1989 г. При 
неизпълнение се предвиждат 
наказания за учреждения и 
граждани. мотивът на вноси-
телите е, че носталгиците по 
социализма у нас заблуждава-
ли младите поколения, които 
нямали впечатления от режи-
ма преди 1989 г.

Защо вносителите не по-
търсят сметка и от ООН, че 
е приела за член държава с 
престъпен режим на управле-
ние - България става член на 
ООН през 1955 г.

Защо не приемат закон, 

който да обяви за престъпен и 
режимът преди 1944 г. заради 
лагерите "кръсто поле", "ени-
кьой", "Гонда вода" и т.н.? За-
ради отрязаните партизански 
глави, разнасяни на кол, зара-
ди жертвите на откровено фа-
шисткия режим у нас, заради 
Белия терор, заради политиче-
ското убийства на деца, като 
Шестте ястребинчета, като 
васил и сава кокарешкови и 
т.н.?

а защо за престъпни режи-
ми не се обявят и саЩ - зара-
ди атомните бомби над Хиро-
шима и Нагасаки през 1945 г., 
заради 50-те милиона жертви 
на престъпна политика и вой-
ни по целия свят след 1945 г.?

можем да посочим още 
примери...

ГерБ правят опити за ре-
абилитация на образа си под 
етикета "евроатлантици". За-
това точно сега решиха да 
предложат този абсурден за-
кон.  

Законът от 2000 г., с кой-
то комунизмът се обявява за 
престъпен, също е абсурден и 
пристрастен, а за този законо-
проект с табелите на обществе-
ните сгради - да не говорим!

"комунизмът в България 
унищожил традиционните цен-
ности на европейската цивили-
зация", гласи законът от 2000 
г. в него се говори за "морален 

и икономически упадък" по 
времето на социализма у нас...

Хората обаче помнят, че 
социализмът у нас доведе до 
ускорена индустриализация и 
модернизация на страната и 
превърна България от изоста-
нала, предимно аграрна, стра-
на в развита държава, сред 
30-те най-развити страни в 
света. България при "прес-
тъпния" комунизъм стана и 
18-ата космическа държава в 
света. Наричали са я "япония 
на Балканите" заради про-
изводството на компютри и 
микроелектроника. да не го-
ворим за постиженията в на-
уката, културата, изкуството, 
спорта. 

според много научни из-
следвания, включително и на 
западни учени, от средата на 
70-те години на XX век дър-
жавите от източна европа 
именно благодарение на соци-
ализма са завършили процеса 
на радикална трансформация 
и са формирали социално-ико-
номически системи от моде-
рен тип. 

По време на този "прес-
тъпен" социализъм в универ-
ситетите на ссср и на соци-

алистическите страни са се 
обучавали хора с различен 
цвят на кожата, докато в съ-
щото време в "меката на демо-
крацията" саЩ чернокожите 
американци бяха убивани чрез 
бомбени атентати в афроаме-
рикански църкви през 60-те 
години на XX век.

да напомним също, че то-
дор Живков не открива, а за-
крива лагерите, и се е опитвал 
да работи за адаптирането и 
модернизирането на социали-
зма с оглед на технологичните 
и иновативни промени в света. 
именно "престъпният кому-
нистически лидер" Живков 
предлага България да стане 
член на еиО (днес ес) и дър-
жавите от Западна европа в 
края на 80-те установяват уси-
лени контакти с нея.

ами една аеЦ "козлодуй" 
ни остана, която сега сме на 
път да съсипем с неподходящо 
ядрено гориво от саЩ. и на 
ядрената централа ли да слага-
ме табели, че е престъпна?

Пълен абсурд са тези за-
конодателни инициативи на 
храбрите ни евроатлантици!

За преиначаването и фал-
шификацията в учебниците да 

не говорим. да напомним, че 
на стената на жертвите на ко-
мунизма са изписани и имена-
та на палачите на българските 
деца, на ястребинчетата, на 
главорезите от "демократич-
ните" режими преди 1944 г. 

да напомним също, че в 
програмата си от 1994 г. БсП, 
като приемник на "престъпна-
та" БкП, се отрича от всичко, 
което противоречи на демо-
кратичните ценности и морал 
преди 1989 г., но БсП приема 
и се гордее с всичко позитив-
но и градивно, извършено от 
социализма - културния, на-
учния възход на родината, 
модернизацията, индустриа-
лизацията на страната при со-
циализма. 

а какво да кажем за на-
шия демократичен и пре-
красен 33-годишен преход? 
По-справедливо ще е него да 
обявим за престъпен. Заради 
престъпната приватизация и 
ограбването на икономиче-
ската и производствена база, 
заради грабежа на средната 
класа. 

Златната епоха на България 
преди 1989 г. била престъпна?! 
О, времена, о, нрави!

стана традиция новинарските еми-
сии на телевизиите да започват с инфор-
мации за автопроизшествия с фатални 
последствия. комисии и ръководства с 
часове обсъждат безопасността на дви-
жението. Говорят за по-високи глоби и 
какво ли не, но пропускат повсеместния 
и пряк контрол на движението. Глобите 
трябва да са съобразени с възможности-
те на населението. ефективно е лишава-
нето от правоуправление и отнемането 
на колите при груби нарушения. 

днес, при "демократичното" уп-
равление, често се говори за граж-
данско общество. Но какво значи 
"гражданско общество"? взаимно 

уважение и взаимен контрол. През 
"тоталитарното" време имаше коми-
тет за държавен контрол. По места 
имаше комисии за държавен и наро-
ден контрол и другарски съдилища, 
които следяха за нередности. имаше 
и закон, според който трябваше да 
се доказват неправомерните доходи. 
За поддържане на обществения ред 
имаше доброволни отряди. имаше 

нещатни служители на мвр, вклю-
чително и по пътния контрол. и спе-
циализираните отряди, и нещатните 
служители, съвместно с щатните, ко-
ито носеха прилични и респектиращи 
униформи, дежуряха по опазване на 
обществения ред. всички те познава-
ха престъпния контингент в районите 
си и следяха за престъпления и пътни 
нарушения. тогава всички унифор-

мени служители имаха права по кон-
трол на движението. сега този кон-
трол е възложен само на кат. с това 
се занимават 3 хиляди души, а колите 
в България са над 6 милиона.

мвр е капсулирано и недостъпно 
без връзките с обществеността. тога-
ва униформените, нещатните служи-
тели и отрядниците патрулираха съв-
местно, което спъваше възможността 
за подкупи и други извращения. сега 
често слушаме за чадъри над престъп-
ници, за корупция и какви ли не про-
пуски на служителите, дори и за слаба 
подготовка. да не говорим за външ-
ния небрежен вид на част от унифор-
мените. 

движението в населените места е 
пълен хаос. Най-големите беди обаче 
идват от високите скорости - и в на-
селените, и извън населените места. 
Нека автоконтрольорите следят ка-
мерите извън населените места, а в 
населените да се върне общественият 
контрол, облечен в законова форма, и 
нещата ще се подобрят. Пенсионира-
ните полицаи, като нещатни служите-
ли, трябва да работят, докато могат. 
Особено сега, по селата, където дру-
гите полицаи не достигат.

ИнаАЕЦ„Козлодуй”,коятонидава
евтинток,лидасложимтабела
стаковаклеймо?

  �
Камелия БАЗОВА

Контрол

пак за кървавите пътища
  �

Христо ХРИСТОВ - РЕФЕРЕНТА

ах, този „престъпен 
комунизъм”!
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  �
Проф. Антоний ТОДОРОВ

когато един известен неврохирург 
приеме поканата да ГерБ да бъде но-

миниран за министър-председател, това 
наистина изисква размишление. Понеже 
не предполагам по никакъв начин проф. 
николай Габровски да е приел тази "по-

кана" по причина на някакви зависимости, 
допускам, че се е подвел по приказките за 
"национално отговорна позиция". само 
допреди няколко часа от ГерБ ни инфор-

мираха, че най-логично би било кандидат 
за премиер да е партийният лидер, но до-

пускаха и "компромисна фигура". е, наме-

риха такава фигура, но и никой не постави 
под въпрос заявлението, че в българската 
политика все пак си имаме "нашия меси".

можем ли без напрежение да си пред-

ставим, че ГерБ предлагат правителство, 
било то и експертно, и това е най-прием-

ливото, което би трябвало да съответства 
на изборните резултати от 2 октомври 
2022-ра? Защото "така е казал народът". 
но не допускаме ли, че "народът" може 
да греши колективно, както всеки от нас 
може да греши индивидуално? това с 
"народа" е едно удобно извинение или по-
скоро една интелектуална капитулация, 
отказ да наричаш нещата такива, каквито 
са. но това е голяма тема.
Какво би било завръщането на 

ГЕРБ във властта?

Ако живеехме в една скучна демокра-

ция, където партиите се въртят в управле-

нието, така че веднъж едни са на власт, а 
после в опозиция и обратно, завръщането 
на ГерБ във властта не би било проблем. 
но ако не сме забравили, че в продълже-

ние на месеци през 2020-2021 г. протес-

тиращи граждани от всички политически 
разцветки (дясно-център-ляво) искаха ос-

тавката на тогавашния премиер от ГерБ, 
както и на главния прокурор. А заедно с 
това и предсрочни избори. това не ста-

на, ГерБ направиха всичко възможно 
да забавят развръзката, включително с 
театралното изпълнение с една нова кон-

ституция, чиято новост беше единствено 
преместването на главата за правата и 
свободите от първа на последна позиция 
в текста. но това, ще кажат, е история.

в последващата история от има-няма 
2 години нищо в ГерБ не се промени. ли-

дерът е същият, уставът е същият (едно 
национално събрание, действащо с ръко-

пляскания, и една изпълнителна комисия 
от 11 души, винаги подкрепяща лидера), 
никаква заявка за някаква промяна. А 
каква промяна се очакваше? например, 
публичен отказ от такива практики като 
отнемане на бизнеси (някакви там "осем 
джуджета"), използване на прокуратурата 
като политическа бухалка или като чадър 
(нищо по темата за някакви там 60 млн. 
подкуп от един преследван от закона биз-
несмен), мълчание за откровени безобра-

зия (едно чекмедже, една къща в Барсе-

лона), държавно субсидиране на "свои" 
фирми чрез инхаус поръчки и други "за-

конни" методи за отклоняване на публич-

ни средства. списъкът може да е и много 
по-дълъг, напомням само забравените.

нищо не се промени, а ГерБ запази-

ха своята политическа хегемония. макар 
и извън правителството, вече нищо не ги 
заплашва: нито "комисията манолова", 
нито обещаното от итн "изчегъртване", 
нито дори повторение на необмисления 
арест на Бойко Борисов, нито някакво 
сериозно разследване под надзора на про-

куратурата. техните противници се ска-

раха помежду си: итн свали правител-

ството на кирил Петков, БсП се отвърна 
от досегашните си партньори в трудната 
четворна анти-ГерБ коалиция, президен-

тът румен радев се отказа отново да вди-

гне юмрук срещу безобразията на ГерБ. 
А и ГерБ получиха най-много гласове на 
едни избори с рекордно ниско участие, с 
което се обявиха за победители и убедено 
предложиха нов премиер.

тогава какво можем да очакваме от 
едно завръщане на ГерБ във властта? Ами 
вероятно пак от същото, но с повече енту-

сиазъм, защото опитът да бъде прекратено 
това не успя. е, вероятно с повече внима-

ние да не излиза наяве, но дори и това може 
да бъде пренебрегнато в новите условия. А 
те упоително обясняват, че едно правител-

ство, управлявало около 6 месеца, е над-

минало по безобразия едно управление от 
близо 12 години. трудно е за вярване, но 
има хора, които упорито го повтарят.

А какво е то експертно 
правителство?

мнозина вярват, че проблемът на бъл-

гарската политика е в липсата на експер-

тиза, в това, че правителствата не привли-

чат достатъчно експерти. може би сме 
позабравили, че бившият премиер Бой-

ко Борисов намираше министрите си на 
кръстопътища, някак случайно попадна-

ли му кандидати. всъщност това видяхме 
и при опитите на итн да ни предложи ка-

бинети: то не бяха световни шампионки 
по шахмат, позабравени бивши министри 

или уличени в плагиатство кандидати за 
вицепремиерски пост. внимателното на-

блюдение показва, че действащите пра-

вителства имат достатъчно експерти, т.е. 
хора, които разбират много за какво става 
дума. но ако действат по начин, който ни 
предизвиква да изпълним улиците с ис-

кания за оставки, това не е заради липса 
на експертиза, а заради това, че решени-

ята са в интерес на някакво малко част-

но малцинство и против общия интерес. 
това обаче е политическо решение, а не 
въпрос на експертиза.

когато се предлага "експертен4, а 
не политически кабинет, намерението 
изглежда друго. в случая ГерБ отново 
търси начин да се прикрие зад авторите-

та на известна публична личност (както 
на президентските избори през 2021-ва). 
но също и за да излезе от политическата 
си изолация, резултат от нежеланието на 
партията да се освободи от наследството 
на безобразията от собственото си упра-

вление. с други думи - въпросът не е да 
се потърси някакъв компромис с другите 
партии (най-вече ПП и дБ), защото та-

къв компромис можеше да се направи в 
рамките на предишния парламент. това е 
пореден театър, в който един несвикнал с 
политическите нрави професионалист ще 
бъде привидно оставен сам да търси диа-

лог с другите партии, но също и да пред-

ложи министри. 
Как ще стане това?

изобщо какъв е опитът на този висо-

коранжиран професионалист в полити-

ческите преговори или в управлението 
на публични ресурси и персонал? стига 
ли натрупаният в "Пирогов" управлен-

ски опит? не знам, но си представям 
истинските затруднения пред такъв про-

фесионалист, когато трябва да предлага 
министри - по-вероятното е да му бъдат 
подсказани от ГерБ. както и занапред, 
ако дори се стигне до правителство с не-

знайно кои гласове, подсказките от ГерБ 
ще бъдат определящи, а там властовият 
център е известен.

но какво в частност е "експертно пра-

вителство"? Ако не се има предвид пра-

вителство, съставено от "неярки" партий-

ни фигури, това би било накратко едно 
политически безцветно правителство, 
което ще претендира да управлява дър-

жавата така, както се управлява корпора-

ция: експертно, технократски, неполити-

чески. възможно ли е това? Бих дал само 
два примера за това как е невъзможно да 
се представи неполитическо експертно 
решение. Първият пример е с плоския 
данък - да остане или да се промени в 
прогресивно данъчно облагане, както е в 
повечето европейски демокрации? кое би 
било "експертното" и неполитическо ре-

шение в случая? или да се узакони или не 
еднополовият брак? кое би било тук "екс-

пертното" и неполитическо решение?
всъщност така може да се продължи 

по всеки въпрос: "хартия" или "машини" 
на изборите; даряване и продаване на 
оръжие за украйна, инвестиция повече 
в железниците или в магистралите; авто-

магистрала "струма" да минава ли през 
кресненското дефиле или не? Швейцар-

ското правило ли за осъвременяване на 
пенсиите или предложението на ПП за 
нова формула, която да не ощетява стари-

те пенсии? очаквам "експертни" и непо-

литически предложения по тези теми.
Представяме си, погрешно, че екс-

пертните решения са в интерес на всички. 
това е невъзможно, всяко решение засяга 
едни интереси и облагодетелства други. 
умението е в баланса на интересите, за да 
не се предизвикват социални конфликти. 
но няма неполитически решения в поли-

тиката. експертиза винаги е нужна, тряб-

ва да се познава материята (например, в 
ядрената енергетика), но решението за 
доставка на обогатен уран за АеЦ винаги 
ще има политическо измерение. Заради 
геополитиката, например.

така че, ГерБ отново избраха да се при-

крият зад авторитета на уважаван експерт. 
дано това не ни затвори очите за действи-

телността, а тя е, че ГерБ не са се промени-

ли. дотогава (ако изобщо) няма смисъл да 
си представяме правителство, предложено 
и подкрепяно от тях. иначе всичко ще 
бъде зад една благовидна маска.

От блога на автора

Експертно правителство или 
прикриване на безобразието?
ГЕРБотновоизбрахадасезамаскиратзадавторитетанауважаванексперт
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Поетично-музикална вечер, 
посветена  
на Никола Вапцаров

Поетично-музикална вечер, пос-
ветена на 113-годишнината от рож-
дението на Никола Йонков Вапцаров, 
ще се състои на 7 декември от 17 ч. в 
Централния военен клуб в София, нау-
чи ДУМА от организаторите.

Изложба на студенти  
от НХА в Музея  
„Борис Христов”

Като част 
от програма-
та на Колед-
ния фестивал 
на Музея “Бо-
рис Христов” 
в София (ул. 
“Цар Самуил” 43) на 7 декември от 
18 ч. ще бъде открита изложба на 
студенти от специалност “Живо-
пис” към Националната художестве-
на академия по музика на Александър 
Скрябин. Това е проект на къщата 
музей “Панчо Владигеров” под наслов 
“Syn(es)thesis” - Срещи на изкуства-
та 2022. Входът е с покани.

Брад Пит и Марго Роби  
ще ни отведат  
до Вавилон през януари

Наградени-
ят с “Оскар” 
к и н о в у н д е р -
кинд Деймиън 
Шазел и све-
товните звез-
ди Брад Пит и 
Марго Роби ще 
ни отведат на 
20 януари до-
година до Ва-
вилон за най-
грандиозното, 
скандално и развлекателно киносъ-
битие на сезона, рисуващо незабра-
вима картина на един от най-тур-
булентните периоди в историята 
на “Фабриката за мечти”. Дейст-
вието на “Вавилон” се развива в 
края на 20-те и началото на 30-те 
години на XX в. по време на прехода 
на Холивуд от нямото към звуково-
то кино. Филмът проследява възхо-
да и падението на звезди, студийни 
босове, кинотворци и всевъзможни 
представители на киноиндустрия-
та, които преминават през бурния, 
магически и скандален период, ос-
танал в историята като ера на 
безмерно разточителство, необуз-
дан упадък и поквара. Режисьор и 
сценарист на “Вавилон” е Деймиън 
Шазел, а в ролите влизат Брад Пит, 
Марго Роби, Диего Калва, Тоби Ма-
гуайър, Джийн Смарт, Лукас Хаас, 
Макс Мингела, Катрин Уотърстън, 
Самара Уийвинг, Флий, Фийби Тон-
кин, Оливия Уайлд, Спайк Джоунс, 
Рори Сковъл, Ерик Робъртс, П. Дж. 
Бърн и др.

накратко

натозиденсародени

ДИМИТЪРАВРАМОВ,
режисьор
КОСТАДИНСТОЙКОВ,
волейболист
НИНКОКИРИЛОВ,
писателижурналист
ОВАНЕСТОРОСЯН,
актьор
ПЕТЪРАЛЕКСАНДРОВ,
футболентреньор
РУМЯНАКОЦЕВА,
певицаипедагог

концерт, посветен на 25 години от 
създаването на младежката формация 
към Хора на софийските момчета, ще се 
състои на 10 декември от 18 ч. в голяма-

та зала на Нма “Проф. Панчо влади-

геров”. входът е свободен. сдружение 
“Хор на софийските момчета” предста-

вя този юбилеен концерт само два месе-

ца след организирания с голям успех в 
средата на октомври Първи междунаро-

ден хоров фестивал “момчетата пеят” 
- софия 2022 г.                                                                                                                                      

младежката формация към Хора на со-

фийските момчета е създадена на 1 ноем-

ври 1997 г. от проф. д-р адриана Благоева. 
тя се появява, за да отговори на потребно-

стите на момчетата от хора да продължат 
своята певческа артистична дейност и  
след периода на мутацията. младежката 
формация концертира както самостоятел-

но, така и заедно с момчетата, образувайки 
смесен хор. По този начин значително се 
увеличават възможностите за разнообра-

зие на репертоара и концертните изяви на 

Хора на софийските момчета.
след 2 години на прекъсване поради 

кОвид-кризата, младежката формация 
към Хора на софийските момчета въз-
становява концертната си дейност в зна-

чително подновен състав и с гордост и 
радост кани публиката на своя юбилеен 
концерт.

в навечерието на 66-ата си годиш-

нина, на 8 декември от 18 ч., извест-

ният художник анатолий станкулов 
кани своите приятели и почитатели 

на откриването на самостоятелната си 
изложба живопис “с цветовете на Бъл-

гария” в галерията на “къщата на со-

фия”, ул. “миджур” 12, кв. “лозенец”.

На фона на музикалните изпъл-

нения на Зорница Гетова - пиано, и 
явор Желев - флейта, и с чаша лю-

бима напитка, разбира се, ще се на-

сладим на живописните български 
пейзажи на автора.

Снимка„ФорумФилм
България”

Анатолий Станкулов  
празнува 66 години с изложба

изложба скулптура, пос-

ветена на 70-годишнината от 
рождението на емил мир-

чев (1950-2017), е подреде-

на до 17 декември в галерия 
“академия” в софия, научи 
дума от диди спасова, 
връзки с общ ествеността на 
Националната художестве-

на академия. 
емил мирчев е възпи-

таник на Националната ху-

дожествена академия и като 
дългогодишен професор е 
отдал голяма част от своите 
професионални умения и от 
богатия си опит в обучението 
на студентите по скулптура. 
Неговото творчество се прос-

тира в областта на монумен-

талните и кавалетните форми. 
работи с класически материа-

ли като бронз, камък, дърво, 
керамика. творбите му се от-

личават с индивидуална, ори-

гинална стилистика и носят 
ясни естетически, нравствени 
и философски послания. 

Настоящата изложба пред-

ставя различни творби от 
богатото му творчество. 
Показва едни от най-знако-

вите и запомнящи се него-

ви изяви, съдържащи идеи, 
търсения и пластически 
възгледи, които формират 
своеобразната художест-

вена атмосфера и аурата на 
неговото изкуство.

скулптурите на емил 

мирчев свидетелстват за 
достигнат синтез на класиче-

ски и модерни насоки. те са 
многопластови като замисъл 
и уникални като скулптурен 
изказ. Прави впечатление 
разнообразието от конкрет-

ни решения при запазване 
на основните мирогледни и 
формални посоки на негово-

то пластическо верую.
емил мирчев по дос-

тойнство вписа своето име в 
аналите на съвременните изо- 
бразителни изкуства като 
един от най-ярките, запомня-

щи се и характерни автори, 
изявявали се както в Бълга-

рия, така и в чужбина. участ-

вал е в престижни симпози-

уми, реализирал е множество 
конкурсни проекти. По този 
начин неговото целокупно 
творческо дело убедително се 
нарежда сред най-значимите 
постижения на изкуството на 
скулптурата в нашата страна.

Младежката формация към Хора  
на софийските момчета с юбилеен  
концерт в Музикалната академия

Снимкаархивнахора

Скулптурни творби  
на Емил Мирчев 
показва изложба
Експозициятавгалерия„академия”епосветена
на70-годишнинатаотрождениетонахудожника

Емил Мирчев,  
“Васил Левски”

Емил Мирчев,  
“Стефан Бобчев”

Емил Мирчев, “Голгота”

Емил Мирчев,  
“Женски портрет”
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отговоринакръстословицата

отброй237

- С коя поп-фолк  
певица бихте 

заседнали  
в асансьора?

- С която и да е, 
стига да не пее...

воДоравно:Кабели.Елеватор.Паралел.Па-
роли.Вар.Нотец.Лопес/Дженифър/.Нат/Мари-Жо-
зе/.Тинос.Нака.Тибет.Линин.Зул. “Атис”.Тенис.
Санитар.Ваталин.Салон.Нота.Кит.Натов /Спас/.
Нигер.Сан.Мерак.Роко.Кавал.Лирик.Син.Анин.
Серов/Валентин/.Динамит.Линотип.Килим.Лата.
Код.Тиран.Натал.Нок.Норит.Нуре.Долап.Лаков/
Красимир/.Лар/Питър/.Митев/Слави/.Тиман/Ян/.
Ри.Донатело.Ариман.Варан.“Нанивата”.

отвЕсно: Капани. Алиса /”Алиса в стра-
ната на чудесата”/. Икономов /Георги/. Барабан.
Таван. Долина. Чер. Тетис. Нанак. Катар. Лан /
Жан/.Титан.Лимит.Пета.Пилот.Салам.Нилин/
Павел/.Вен.Етил.Ротел.Тирол.Селенит.Норис/
Чък/.Маратон.Цонев/Коста/.Варел.“Ники”.Чеп.
Синан.Кирил.Томан.Вал.Нитон.Конан /”Конан
Варварина”/.Вари.Барон.Сатир.Вотан.Нив.То-
паз. Лагос. “Татул”. Ма. Молекули. Екипи. “Ара-
рат”.Рисал/Хосе/.Нерон.Пелерина.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес четвъртък петък събота

променливо променливо променливо променливосдъжд

максимални максимални максимални максимални

православенкалендар

00.10“нашиятследобедсБсТв”

/п/

01.20“Контра”/п/

02.15 “За историята свободно”

/п/

03.10“дискусионенклуб”/п/

04.10“думатаеваша”/п/

05.10документаленфилм

05.40“нашиятследобедсБсТв”

/п/

06.50музикаленантракт

07.20“Актуалноотденя”/п/

07.55“ляваполитика”/п/

08:50“парламентарностудио”

11.00 парламентарно заседание

на народното събрание -

прякопредаване

14.00“нашиятследобедсБсТв”

15.30новини

16.00документаленфилм

16.30 “думата е ваша” - открита

линия

17.30Твпазар

17.45музикаленантракт

18.10Твпазар

18.30новини-централнаемисия

19.15“Актуалноотденя”

20.00“Заисториятасвободно”

21.00“Контра”/п/

22.00 новини - централна еми-

сия/п/

22.30“Актуалноотденя”/п/

23.10 “За историята свободно”

/п/

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

9
oC 11

oC 12
oC 13

0C

05.55 денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
симеониванов

09.05 сутринсъссветовнотопър-
венствопофутбол

09.25 100% будни - сутрешно то-
кшоу с мария Андонова и
стефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасдимитърстоянович

11.30 днеснасветовнотопървен-
ствопофутбол

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 “румбата,азироналдо”-

детскитвфилм
13.55 Фестивалнаанимационното

кино:“мета”-аним.филм
14.15 “Бу-Бум - дългият път към

дома”-анимационенфилм
14.45 “Звезденпрах”-твфилм
15.10 “снеженсвят”-твфилм
15.35 открийпловдив- Античният

форумнаФилипопол
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 още от деня - коментарно

предаване
19.00 последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу
20.00 посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 БнТпредставяЦветанама-

нева:сцениотединвдъхно-
вяващживот

22.00 “виктор Юго - враг на дър-
жавата”-твфилм/2епизод/

23.00 посветаиунас
23.25 “полицаи и престъпници:

Голямата ченгеджийница” -
3-сериентвфилм

00.25 светътиние/п/
00.55 100%будни - сутрешно

токшоусмарияАндоноваи
стефанА.Щерев/п/

02.30 Култура.БГ-предаванезакул-
турасдимитърстоянович/п/

03.30 вечнатамузика/п/

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20 “стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”/п./

15.00“огледаленсвят”-сериал
16.00 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.58

21.00 “Фермата: мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30“съдебназала:елей”-се-
риал,eп.9

00.30 “добриятдоктор” -сериал,
с.3еп.9

01.20“Катонакино”-предаване
закино

01.30 “домашенарест” - сериал,
с.4еп.8

02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “опасни улици” - сериал,

с.15
05.30“лицевлице”/п./

04.35Телеканал“доброутро”

08.00новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45информационенканал

11.00новини/съссубтитри/

11.15информационенканал

14.00новини/съссубтитри/

14.15информационенканал

15.00“мъжко/женско”

15.50информационенканал

17.00 вечерни новини /със суб-

титри/

17.20информационенканал

20.00 “време” - информационна

програма

20.45“Шифърът”-новисерии,се-

зон3,еп.15

21.45“Голяматаигра”-твшоу

22.45информационенканал

00.20“мъжко/женско”

01.05“вдействителност”-твшоу

01.55“некаговорят”-токшоу

03.00 “време” - информационна

програма

03.45“Шифърът”-новисерии,се-

зон3,еп.15

Усеща се настъпването 
на зимата по сериозното 
отношение към нещата. 
Очакват ви преговори. 

Ще работите на бързи 
обороти. доста хора ще 
търсят помощта ви. На-
правете си организация.

Малко сте напрегнати. 
Като начало разчистете 
ненужните неща в рабо-
тата и около вас.

Нещата ще правите  
със замах. Вдъхновявай-
те дру гите с примера си 
и ще постигнете успехи.

И по-добри дни сте има-
ли. Ще ви се струва, че 
целият свят се опитва 
да ви впрегне в работа. 

Ще се чувствате в добра 
форма, макар че ви въл-
нуват мисли за дома и 
как да го преобразите.

Имате сериозен ангажи-
мент, който не търпи 
отлагане. Трудно се кон-
центрирате, стегнете се.

Започвате да правите 
планове за зимата, за-
това се концентрирайте 
върху най-важното. 

Бързо ще отхвърляте 
задачите, без да се впе-
чатлявате от суетата 
на обкръжението ви.

Започнете деня с мисъл-
та какви проблеми са ви 
затиснали. до обяд вече 
ще решите част от тях.

до обяд ще сте разсеяни 
и трудно ще влезете в ри-
тъма на всекидневието. 
Следобед действайте.

Трудно ще се задържате 
на едно място. Все нещо 
ще ви мами надалеч, оч-
акват ви изненади.

амвросий бил поставен за епископ
понастояваненанарода

св.Амвросиймедиолански серодил в
340 г. в Галия (сегашна Франция), където
бащамубилуправител.Тойсеучилврим.
следсмърттанабащасиживялтамзаед-
носмайкаси,сестрасиибратси.Когато
станал пълнолетен, постъпил на граждан-
скаслужбаискорообърналвърхусебеси
вниманието на проб, главен управител на
италияврим.проб,койтобилхристиянин,
обикнал младия Амвросий и му поверил
управлениетонадвеобласти-лигурийска-
таиемилианската.

Амвросийбилпринудендаотидевме-
диолан (милано), главен град на неговия
окръг,къдетопослучайизбираненаепис-
коп започнал да увещава враждуващите.
изведнъж в тълпата детски глас извикал:
“Амвросийепископ!Амвросийепископ!”Тия
думи се показали като внушение свише и
целиятсъбраннародединодушноизвикал:
“некаАмвросийбъдеепископ!”Амвросийв
товавременебилкръстен,а самосе гот-
велкъмсв.Кръщение.Тойобяснилтована
присъстващите. но те продължили да на-
стояват и изпратили до император вален-

тинианпрошениедаутвърдитехнияизбор.
Когато дошло съгласието на императора,
Амвросий приел кръщение. в течение на
една седмица той минал всички църковни
степениибилпоставенепископ.

наследникътнавалентиниaн,Грациан,
оказвалнаАмвросийсъщотаковадоверие
и по неговия съвет издал няколко указа,
коитосъдействализаукрепваненахристи-
янскатавяравцялатаимперия.номежду
ГрациановатамайкаЮстинаиАмвросийсе
появилинесъгласия.Юстинабилаарианка
и се стараела да разпространява ариан-
скатаерес.в гр.сирмияумрялепископът
иАмвросийпопречилдасложатнанегово
място един арианин, покровителстван от
императрицата. оттогава Юстина го на-
мразила и няколко пъти правила покуше-
ние върху живота на Амвросий. максим
тръгналсрещуиталия,ноТеодосийвелики
гопобедилиутвърдилнапрестоламладия
валентиниан,койтоскоропочинал.

св.амвросийнакаралимператорада
сепокаезаубийствотонаневиннихора
итогавагодопусналвбожияхрам

Теодосийпоелуправлениетонаимпе-

рията. при високите си достойнства той
понякога се предавал на необуздан гняв.
веднъжвсолунразбунтувалиятсенарод

убил един военачалник, пратен там от
царя. Теодосий предал на смърт множе-
ство народ, който се бил събрал за няка-
къвпразниквцирка.Загиналиоколо7000
души.Амвросийнаписалнацаряписмо,в
което изказвал своето и на цялото духо-
венство негодувание. Той увещавал царя
да се покае. известно време след това
Теодосий пристигнал в милано и отишъл
всъборнатацърква,задасепричастисъс
светите Тайни. Амвросий го срещнал при
входанахрамаимуказал,ченеможеда
бъдевобщениесдругитехристияни,дока-
тонесепокае.

ЦарятизпълнилналоженотомуотАм-
вросийнаказаниеииздалуказ,скойтосе
забранявалоизпълнениетонасмъртнапри-
съда до 30 дни след осъждането. Тогава
ТеодосийбилдопуснатвБожияхрамидо
причастиесТялотоиКръвтаХристови.

до самата си смърт Теодосий оказ-
вал най-голямо уважение на Амвросий,
често се съветвал с него и умирайки, му
поръчалданаставляваисиноветемуАр-
кадий и Хонорий, между които разделил
своятаимперия.двегодиниследсмъртта
на великияимператор умрялиАмвросий
(4април397г.).

Църкватапочитана7декемврисв.амвросий,еп.Медиолански.св.Филотеятърновска
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България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
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София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

сидни маклафлин-Левро-
ун и арманд дуплантис бяха 
избрани за най-добри атлети в 
света. На церемония в монако 
американската специалистка 
на 400 м с препятствия и швед-
ският доминатор в овчарския 
скок получиха призовете си.

през 2022 г. маклафлин-
Левроун подобри два пъти 

световния рекорд при жени-
те, докато дуплантис, който 
също държи световния ре-
корд в овчарския скок, спе-
чели за втори път титлата в 
диамантената лига.

това е второ признание за 
летящия швед в последните 
3 години, след като той по-
добри световния рекорд през 

2022-ра и спечели световна-
та титла в зала през март в 
Белград с постижение от 6,20 
м, а впоследствие триумфи-
ра и със световната титла на 
открито с 6,21 м в Юджийн, 
саЩ.

маклафлин, която бе го-
лямото откритие на измина-
лия сезон, за първи път по-

лучи престижната награда. 
през юли тя записа изключи-
телното време от 50,68 сек., 
като подобри собствения си 
рекорд с повече от половин 
секунда.

“постигнах всичките си 
цели през годината. Нямаше 
как да бъде по-добре”, поз-
драви се американката.

Драган Шолак призна  
за преговори с Левски

Драган Шолак излезе с офици-
ално становище за Левски. В него 
той заявява, че на този етап не е 
купил “сините”, но двете страни 
преговарят. “Във връзка с появили 
се публикации в българските медии, 
в които се твърди, че сделката за 
собствеността на футболен клуб 
Левски вече е приключила и акциите 
са прехвърлени на мен и/или мои ком-
пании, бих искал да заявя, че тази ин-
формация не отговаря на истината. 
Използвам случая да отправя молба 
към медиите да се придържат към 
официална информация по темата 
и да не се доверяват на непроверени 
факти и слухове, тъй като подобни 
спекулации могат да застрашат пре-
говорите и да намалят шансовете за 
успешно финализиране на потенци-
ална сделка. Ако евентуална сделка 
за собствеността на футболен клуб 
Левски бъде сключена, ще разпрос-
траня официално становище до ме-
диите. Дотогава всяка информация, 
която съдържа подобни твърдения, 
трябва да се счита за спекулативна 
и невярна”, обяви Шолак.

Слаб старт за щангистите 
на Световното

Щангистите ни тръгнаха слабо 
на Световното в Богота, Колумбия. 
Надежда Мей-Нгуен (45 кг) се класи-
ра на 11-о място. Българката завър-
ши с двубой от 145 кг, след като на-
прави по един успешен опит и в двете 
движения - 65 кг в изхвърлянето и 80 
кг в изтласкването. Тайландката Та-
нятон Сукчарон защити титлата си 
със 182 кг (82+100), като изпревари 
с 2 кг сънародничката си Чаютра 
Прамонгхол (78+102). С бронза се 
окичи Мануела Берио (Кол) със 170 
кг (77+93). На подиума през нощта 
излезе Ангел Русев (55), а довечера ще 
вдига и Габриел Маринов (61).

глЕдаЙтЕ

ФуТБоЛ
по Диема Спорт 2
21.30 Тернана - Каляри
по макС Спорт 4
22.00 Тенерифе - Алавес
по макС Спорт 2
БАСКеТБоЛ
19.00 Спартак Пл - Рилски спортист
по макС Спорт 1
ВоЛейБоЛ
21.30 Хемик Полице - Марица Пд
2.00 Сада Крузейро - Волей Рената
по макС Спорт 2
23.00 Минас - Пейкан
по макС Спорт 3
21.00 Льо Кане - Алба Блажен
по евроСпорт 2
СНуКъР
14.45 “Шотландия оупън”

Левроун и Дуплантис са Атлети №1 в света

Снимкаathletics.co.ke

Сидни Маклафлин-Левроун и Арманд Дуплантис бяха наградени от шефа на ИААФ 
лорд Себастиан Коул и от принца на Монако Албер II (от ляво на дясно)

Цска може да има нов спонсор съв-
сем скоро. На “армията” са в напредна-
ли разговори с букмейкърска компания. 
основният спонсор на клуба също е от 
хазартния бизнес - Winbet. двете страни 
започнаха партньорството си през 2016 г. 
през лятото на 2021 г. те дори подписа-
ха договор за генерално спонсорство със 
срок от 5 години. рекламно лице на ком-
панията е иконата на Цска и българския 
футбол Христо стоичков.

според запознати новият партньор 
на “червените” е компанията Inbet, която 
също е свързана с бизнесмена валтер па-
пазки. той стои и зад Winbet. през мина-
лата пролет неговото име бе обвързвано и 
с придобиване на акции на клуба, но ко-

гато бе подписан спонсорският договор 
между двете страни, от букмейкърската 
компания отрекоха това. Братът на вал-
тер папазки - Георги, бе в компанията на 
двама от собствениците на Цска Гриша 
Ганчев и Христо стоичков на последния 
мач на тима на “Българска армия” - дома-
кинската победа с 1:0 над Берое. Георги 
папазки е част от Ус на Inbet, a компа-
нията официално се ръководи от едно от 
децата на братята.

все още не е ясно дали логото на Inbet 
ще се появи на фланелките на Цска, 
където през този сезон присъства един-
ствено емблемата на генералния спонсор. 
през миналата кампания там място имаха 
и телекомуникационната компания A1, 

и фирмата за кафе Baristo. първата вече 
грее единствено на рекламните пана на 
“Българска армия”, а отношенията с вто-
рата приключиха.

Цска поднови договора на още един 
от основните си футболисти - амос Юга. 
така треньорът саша илич подсигури 
втори основен играч. миналата седмица 
преподписа и французинът тибо вион.

в същото време Цска ще се раздели 
с левия краен защитник Галин минков. 
25-годишният бранител изкара пробен 
период в тима през лятото и бе одобрен 
от илич за алтернатива на Брадли де Но-
йер (Нид). Бекът обаче записа само 5 мача 
през есента, като в повечето случаи дори 
не попадаше в групата.

кратки

СнимкаБнТ

Надежда Мей-Нгуен

Нов спонсор в ЦСКА
Букмейкърщедавапари,задарекламирана„армията”



16 

50

сряда
7 декември

Мондиал
по БНТ 1
9.05 Сутрин със Световното
по БНТ 3
18.00 Днес на Световното

Гледайте

Резултати

1/8-финали
Япония - ХЪРВаТиЯ 1:1 (2:4 след 

прод. и дузпи) 1:0 маеда (43) 1:1 Пери-

шич (56); БРаЗилиЯ - Южна Корея 
4:1 1:0 винисиус (7) 2:0 Неймар (13-д) 
3:0 ричарлисон (29) 4:0 Пакета (35) 4:1 
Пайк (76); снощи: мароко - испания; 
Португалия - Швейцария.

Бразилската самба се раз-

вихри с пълна сила на светов-

ното в катар. “селесао” разби 
корея с 4:1 и уверено се класи-

ра за 1/4-финалите. играчите 
на Тите буквално се подиграха 
със слисаните азиатци, като 
вкараха головете си до 35-ата 
мин. след това “селесао” дръ-

пна ръчната и доигра мача в 
тренировъчно темпо.

в спор за топ 4 бразилците 
очакват вицешампиона от пре-

дишния шампионат в русия - 
Хърватия.

Пред 43 847 зрители на ст. 
“974” в доха Тите изпревари 
дунга в класацията за най-мно-

го победи начело на Бразилия. 
Това бе успех №60 за специа-

листа, като той излезе на 3-то 

място във вечната класация.
въпросните 60 победи бяха 

постигнати от Тите в 79 мача, 
а дунга е с 59, но в 85 двубоя. 
Лидер все още остава леген-

дарният марио Загало, който 
има 90 успеха в 126 срещи.

в катар Тите вече вкара в 
игра всички 26-има футболи-

сти, които повика за монди-

ала. При разгрома над корея 
се включи и третият вратар 
Уевертон. до момента нямаше 
отбор в историята на световни-

те футболни финали, който да 
е използвал толкова играчи в 
един и същи турнир.

“Опитваме се да се адапти-

раме към характеристиките на 
играчите”, каза 61-годишният 
специалист, запитан за танца 

си “гълъб” край тъчлинията. 
Този вид празненство е патент 
на ричарлисон, който заби тре-

тия гол.
“Те са млади и аз се опит-

вам да се настроя към техния 
език, а част от него е танцът. 
Няма друга интерпретация, ос-

вен щастие при гола.
Няма неуважение към съ-

перника, нито към треньора 
му Пауло Бенто, към когото 
изпитвам огромно уважение”, 
допълни Тите.

а Бенто вече хвърли остав-

ка. Това решение е било взето 
още през септември. Порту-

галецът води корейците в 57 
мача, като спечелиха 35 от тях.

“доволен съм и съм горд, че 
бях треньор на тази група. Този 
резултат е справедлив. Напред 
продължава по-добрият отбор, 
който е един от големите фаво-

рити за титлата. Ние сме гор-

ди от пътя, който изминахме”, 
каза Бенто.

в доха блесна и Неймар, 
който заради контузия про-

пусна последните два мача. 

Нападателят призна, че угро-

зата повече да не играе в ка-

тар е била реална, но той се 
излекува.

“Благодаря на Господ, че 
ми даде сила да се завърна на 
терена. Не почувствах никаква 
болка в глезена, доволен съм от 
мача си, макар и не на 100 про-

цента, защото можем и повече. 
когато се контузих, прекарах 
тежка нощ, мислех за милион 
неща, страхувах се, че няма да 
играя повече на това светов-

но”, каза Неймар.

Хърватия записа интересен рекорд 
на мондиали. “ватрените” стигнаха 
най-добрите осем отбора в света, след 
като биха япония с дузпи - 4:2, за да 
преминат фазата на 1/8-финалите в ка-

тар. Този отбор остава константа в евро-

пейския и световния футбол от 2018-а.
дотогава второто място бе считано 

за подвиг, но ето, че хърватите задър-

жат позиции - те са №12 в ранглистата 
на ФиФа. и ще бъдат със сигурност 
в топ 8, когато тя бъде актуализирана 
след мондиала. От европейските отбо-

ри по-високо ще останат само Франция, 

англия, испания, Нидерландия и Бел-

гия. От Южна америка - Бразилия и 
аржентина.

куриозното обаче е друго. Хървати-

те не са печелили в елиминациите на го-

лям форум в рамките на 90 минути вече 
24 години.

На мондиал 1998 Хърватия излиза 
от групата, после бие румъния (1:0), а 
на 1/4-финал разбива Германия (3:0), 
за да отпадне на 1/2-финал от Франция 
(1:2). Успехът над Бундестима и до днес 
е последен в редовни 90 минути в ели-

минационен мач на голям форум.

На евро 2000 Хърватия не се класи-

ра. На мондиали 2002 и 2006 и на евро 
2004 тимът отпада в групите. след това 
на евро 2008 “ватрените” отпадат от 
Турция с дузпи в първия елиминацио-

нен мач.
сега на ст. “ал джануб” в герой се 

превърна доминик Ливакович, който 
хвана три дузпи на японците.

“Това е исторически резултат. ми-

сля, че играхме добре и се борихме. 
страхотен резултат е да сме сред пър-

вите осем национални отбора в света”, 
обяви селекционерът Златко далич.

Бившият футболист на 
Барселона и настоящ пре-

зидент на Футболната асо-

циация на камерун саму-

ел ето’о предизвика голям 
скандал в катар. след мача 
между Бразилия и Южна 
корея (4:1), който изгледа 
от трибуните, той влезе във 
физическа саморазправа с 

оператор. след като мно-

жество фенове се снимаха 
с ето’о, един продължи да 
го следи с камера и да го 
снима. Твърди се, че опе-

раторът е изкрещял името 
на съдията Бакара Гасама, 
който ръководеше мача ал-

жир - камерун в решаваща 
квалификация за светов-

ното. Тогава камерунците 
биха с дузпи, но реферът 
не призна две попадения 
на ислам слимани, както и 
подмина претенциите им за 
две дузпи.

Предстои да видим дали 
властите в катар ще пред-

приемат някакви мерки сре-

щу камерунеца. Бившият 

футболист обаче е за затво-

ра, защото не действа при 
самозащита. Той удари ня-

колко пъти оператора, след 
което го уцели с коляно в 
главата и човекът, който се 
оказа алжирският ютубър 
судани, се строполи на зе-

мята. впоследствие ето’о бе 
озаптен от охраната.

оливер Бирхов 
напусна Бундестима

Техническият директор на Герма-
ния Оливер Бирхоф подаде оставка. 
Той сдаде поста, след като Маншаф-
тът отпадна още в груповата фаза 
на второ поредно Световно. Чети-
рикратните шампиони представиха 
слаба продукция и в Катар. Бирхоф 
и Германската футболна асоциация 
(DFB) се споразумяха “да прекратят 
предсрочно договора му, който е със 
срок до 2024 г.”, се казва в изявление на 
федерацията. “Бирхоф оказа големи 
услуги на асоциацията. Макар че по-
следните няколко турнира не бяха ус-
пешни, той все пак ще бъде запомнен 
с великите моменти”, каза шефът на 
федерацията Бернд Нойендорф. 

Бразилска 
самба

СнимкиБТА

След мача футболистите на Бразилия разпънаха транспарант 
в подкрепа на великия Пеле, който се бори за живота си

„Селесао”срещу„ватрените”за
мястона1/2-финалнамондиала

накРатко

Хърватия 
с рекорд 
на Световни

Вратарят на Хърватия Доминик Ливакович хваща дузпата на Каору Митома (вдясно)

Самуел Ето’о нокаутира оператор


